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10. sjednica Senata Sveučilišta 
Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku 

održana 13. srpnja 2021. godine
P

otvrda izbora 
sveučilišnih na-
stavnika u znan-
stveno-nastavno 
zvanje redovitog 

profesora na znanstveno-
nastavnim sastavnicama:

Senat je potvrdio izbor dvana-
est redovitih profesora, sedam 
u prvom izboru i pet u trajnom 
zvanju kako slijedi:

1. izv. prof. dr. sc. Dunja De-
gmečić iz znanstvenog pod-
ručja biomedicine i zdravstva, 
znanstvenog polja kliničke 
medicinske znanosti na Medi-
cinskom fakultetu Osijek (prvi 
izbor)
 
2. izv. prof. dr. sc. Sandra Bud-
žaki iz znanstvenog područja 
biotehničkih znanosti, znan-
stvenog polja prehrambena 
tehnologija na Prehrambeno-
tehnološkom fakultetu Osijek 
(prvi izbor)
 

3. izv. prof. dr. sc. Đurđica Ač-
kar iz znanstvenog područja 
biotehničkih znanosti, znan-
stvenog polja prehrambena 
tehnologija na Prehrambeno-
tehnološkom fakultetu Osijek 
(prvi izbor)
 
4. izv. prof. dr. sc. Slavko Rup-
čić iz znanstvenog područja 
tehničkih znanosti, znanstve-
nog polja elektrotehnika na 
Fakultetu elektrotehnike, raču-
narstva i informacijskih tehno-
logija Osijek (prvi izbor)
 
5. izv. prof. dr. sc. Ivana Majić 
iz znanstvenog područja bio-
tehničkih znanosti, znanstve-
nog polja poljoprivreda na 
Fakultetu agrobiotehničkih 
znanosti Osijek (prvi izbor)
 
6. prof. dr. sc. Vinko Krstano-
vić iz znanstvenog područja bi-
otehničkih znanosti, znanstve-
nog polja biotehnologija na 
Prehrambeno-tehnološkom fa-
kultetu Osijek (trajno zvanje)
 

7. prof. dr. sc. Darko Velić iz 
znanstvenog područja bioteh-

ničkih znanosti, znanstvenog 
polja prehrambena tehnologi-
ja na Prehrambeno-tehnološ-
kom fakultetu Osijek (trajno 
zvanje)
 

8. izv. prof. dr. sc. Dubravka 
Akšamović iz znanstvenog po-
dručja društvenih znanosti, 
znanstvenog polja pravo na 
Pravnom fakultetu Osijek (prvi 
izbor)
 
9. izv. prof. dr. sc. Ivan Matić 
iz znanstvenog područja pri-
rodnih znanosti, znanstvenog 
polja matematika na Odjelu za 
matematiku (prvi izbor)
 

10. prof. dr. sc. Domagoj Ra-
stija iz znanstvenog područja 
biotehničkih znanosti, znan-
stvenog polja poljoprivreda 
na Fakultetu agrobiotehničkih 
znanosti Osijek (trajno zvanje)
 

11. prof. dr. sc. Boris Ljubano-
vić iz znanstvenog područja 
društvenih znanosti, znan-
stvenog polja pravo na Prav-
nom fakultetu Osijek (trajno 
zvanje)
 
12. prof. dr. sc. Mirta Benšić iz 
znanstvenog područja prirod-
nih znanosti, znanstvenog po-
lja matematika na Odjelu za 
matematiku (trajno zvanje)

Potvrda izbora dekana na 
znanstveno-nastavnim sastav-
nicama za mandatno razdoblje 
2021. – 2025.

Senat je potvrdio izbor dvaju de-
kana na znanstveno-nastavnim 
sastavnicama kako slijedi:

1. prof. dr. sc. Ivica Mihalje-
vić na Medicinskom fakulte-
tu Osijek

 Medicinski fakultet u sastavu 
Sveučilišta Josipa Jurja Stro-
ssmayera u Osijeku dostavio 
je 17. lipnja 2021. godine Se-
natu zahtjev za potvrdu izbo-
ra dekana i dokumentaciju o 
provedenom postupku izbo-
ra dekana. Odbor za statutar-
na i pravna pitanja kao ovlašte-
no tijelo Senata dana 5. srpnja 
2021. godine razmotrio je pro-
vedbu postupka izbora dekana 
i priloženu dokumentaciju te 
zaključio da je postupak izbora 
dekana na Medicinskom fakul-
tetu Osijek provelo Fakultetsko 
vijeće u skladu s člankom 92., 
93. i 94. Statuta Sveučilišta Jo-
sipa Jurja Strossmayera u Osije-
ku, pročišćeni tekst, i sukladno 
članku 33., 34., 35. i 36. Statuta 
Medicinskog fakulteta Osijek, 
pročišćeni tekst.
Iz Zapisnika Izborne sjednice 
Fakultetskog vijeća održane 8. 
lipnja 2021. godine utvrđeno je 
da je u postupku izbora dekana 
na Medicinskom fakultetu Osi-
jek bilo četiri kandidata: prof. 
dr. sc. Ines Drenjančević, redo-
vita profesorica u trajnom zva-
nju, prof. dr. sc. Marija Heffer, 
redovita profesorica u trajnom 
zvanju, prof. dr. sc. Ivica Miha-
ljević, redoviti profesor u traj-
nom zvanju, i prof. dr. sc. Silva 
Butković-Soldo, redovita pro-
fesorica u trajnom zvanju. Od 
ukupno 36 članova Fakultet-
skog vijeća tajnom glasovanju 
pristupilo je 33 članova Fakul-
tetskog vijeća. Nakon prove-
denog tajnog glasovanja utvr-
đeno je da su kandidati dobili 
sljedeći broj glasova: prof. dr. 
sc. Ines Drenjančević – 2 gla-
sa, prof. dr. sc. Marija Heffer – 
3 glasa, prof. dr. sc. Ivica Miha-
ljević – 25 glasova i prof. dr. sc. 
Silva Butković-Soldo – 3 glasa.
Slijedom navedenog prof. dr. 
sc. Ivica Mihaljević natpolovič-
nom je većinom glasova člano-
va Fakultetskog vijeća izabran 
za dekana, stoga je Senat po-
tvrdio prof. dr. sc. Ivicu Miha-
ljevića za dekana Medicinskog 
fakulteta Osijek za mandatno 
razdoblje 2021. – 2025.
 
2. prof. dr. sc. Vesnica Mli-
narević na Kineziološkom 
fakultetu Osijek
 
Kineziološki fakultet u sasta-
vu Sveučilišta Josipa Jurja Stro-
ssmayera u Osijeku dostavio je 
8. srpnja 2021. godine zahtjev 
za potvrdu izbora dekana za 
mandatno razdoblje 2021. – 
2025. Odbor za statutarna i 
pravna pitanja kao ovlašteno ti-
jelo Senata dana 9. srpnja 2021. 
godine razmotrio je provedbu 
postupka izbora dekana i prilo-
ženu dokumentaciju te zaklju-
čio da je postupak izbora deka-
na na Kineziološkom fakultetu 
Osijek provelo Fakultetsko vije-
će u skladu s člankom 92., 93. 
i 94. Statuta Sveučilišta Josi-
pa Jurja Strossmayera u Osije-
ku, pročišćeni tekst, i sukladno 
članku 26., 27., 28. i 29. Statuta 
Kineziološkog fakulteta Osijek.
Iz Zapisnika Izborne sjedni-
ce Fakultetskog vijeća 7. srp-
nja 2021. godine vidljivo je da 
je u postupku izbora dekana 
bio jedan kandidat, prof. dr. 
sc. Vesnica Mlinarević, redo-

vita profesorica i privremena 
dekanica, te da je od ukupnog 
broja članova Fakultetskog vi-
jeća – 13, tajnom glasovanju 
pristupilo 13 članova Fakultet-
skog vijeća i nije bilo nevažećih 
glasačkih listića. Prof. dr. sc. 
Vesnica Mlinarević dobila je 13 
glasova i jednoglasno je izabra-
na za dekanicu Kineziološkog 
fakulteta Osijek za mandatno 
razdoblje 2021. – 2025.
 
Provedba postupka priku-
pljanja prijedloga kandida-
ta za izbor članova Senata 
iz reda nastavnika u znan-
stveno-nastavnom zvanju i 
iz reda ostalih zaposlenika/
predstavnika sveučilišnih 
ustanova u novom sazivu 
Senata za mandatno razdo-
blje 2021. – 2025.
 
U skladu sa Statutom Sveučili-
šta Josipa Jurja Strossmayera 
u Osijeku, Senat je donio od-
luku o provedbi postupka pri-
kupljanja prijedloga kandidata 
za izbor članova Senata iz reda 
nastavnika u znanstveno-na-
stavnom zvanju i iz reda osta-
lih zaposlenika/predstavnika 
sveučilišnih ustanova u novom 
sazivu za mandatno razdoblje 
2021. – 2025.
Senat čini sedamnaest (17) čla-
nova iz reda nastavnika u znan-
stveno-nastavnim ili umjetnič-
ko-nastavnim zvanjima, i to u 
pravilu dekana odnosno pro-
čelnika svake znanstveno-na-
stavne i umjetničko-nastavne 
sastavnice ili drugih zaposleni-
ka u znanstveno-nastavnom ili 
umjetničko-nastavnom zvanju 
prema znanstvenim, umjet-
ničkim i interdisciplinarnim 
područjima i znanstveno-na-
stavnim i umjetničko-nastav-
nim sastavnicama, tri (3) čla-
na iz reda ostalih zaposlenika, 
predstavnika ostalih zaposleni-
ka, od toga dva (2) člana pred-
stavnika sveučilišnih ustanova 
i jedan (1) član iz reda nastavni-
ka u nastavnom, suradničkom 
i stručnom zvanju te admini-
strativno-stručnog i tehničkog 
osoblja te pet (5) članova stu-
dentskih predstavnika. Rektor 
Sveučilišta član je Senata po 
položaju.

Izbor članova Senata iz reda 
nastavnika u znanstveno-
nastavnom zvanju

Predstavnici nastavnika u 
znanstveno-nastavnom zvanju 
i umjetničko-nastavnom zva-
nju/dekani znanstveno/umjet-
ničko-nastavnih sastavnica iz 
znanstvenog područja: teh-
ničke znanosti/Građevinski fa-
kultet (1 član), biomedicina i 
zdravstvo/Fakultet za dentalnu 
medicinu i zdravstvo (1 član), 
humanističke znanosti/Kato-
lički bogoslovni fakultet u Đa-
kovu (1 član), interdisciplinar-
no područje znanosti/Fakultet 
za odgojne i obrazovne znano-
sti (1 član), interdisciplinarno 
područje umjetnost i znanost/
Akademija za umjetnost i kul-
turu (1 član) i prirodne znano-
sti/Odjel za kemiju (1 član) su-
djeluju u radu Senata u novom 
sazivu do isteka mandata na 
koji su izabrani.

Senat je utvrdio da je pred-
stavnik nastavnika u znanstve-
no-nastavnom zvanju i pred-
stavnik znanstvenog područja 
humanističkih znanosti/Filo-
zofski fakultet izv. prof. dr. sc. 
Ivan Trojan, izvanredni profe-
sor Filozofskog fakulteta Osi-
jek izabran 19. svibnja 2021. 
godine za dekana Filozofskog 
fakulteta Osijek i da mu je če-
tverogodišnji mandat započeo 
1. lipnja 2021. godine, a za čla-
na Senata izabran je na sjed-
nici Fakultetskog vijeća 2. lip-
nja 2021. godine i potvrđen na 
sjednici Senata 10. lipnja 2021. 
godine za novog člana Senata i 
ulazi u sastav Senata u novom 
sazivu. Isto tako Senat je utvr-
dio da je predstavnica nastav-
nika u znanstveno-nastavnom 
zvanju i predstavnica znan-
stvenog područja društvenih 
znanosti/Kineziološki fakul-
tet prof. dr. sc. Vesnica Mlina-
rević, redovita profesorica i 
privremena dekanica Kinezi-
ološkog fakulteta, imenovana 
Odlukom Senata od 20. srpnja 
2020. za privremenu dekanicu 
Kineziološkog fakulteta i za čla-
nicu Senata potvrđena na sjed-
nici Senata 16. rujna 2020. go-
dine i 7. srpnja 2021. izabrana 
je za dekanicu Kineziološkog 
fakulteta te potvrđena 13. srp-
nja 2021. godine, stoga će Fa-
kultetsko vijeće provesti postu-
pak izbora člana Senata iz reda 
nastavnika u znanstveno-na-
stavnom zvanju kao predstav-
nika društvenih znanosti/Kine-
ziološkog fakulteta Osijek.
 
U skladu s navedenim, Senat 
je utvrdio da članovima Senata 
iz reda nastavnika u znanstve-
no-nastavnom zvanju presta-
je mandat s danom 30. rujna 
2021. godine prema znanstve-
nim područjima i znanstveno-
nastavnim sastavnicama kako 
slijedi:
 
l tehničke znanosti/ Fakul-

tet elektrotehnike, raču-
narstva i informacijskih 
tehnologija – 1 član

l biomedicina i zdravstvo/
Medicinski fakultet – 1 
član

l biotehničke znanosti/Fa-
kultet agrobiotehničkih 
znanosti, Prehrambeno-
tehnološki fakultet – 2 
člana

l društvene znanosti/Eko-
nomski fakultet, Pravni 
fakultet – 2 člana

l prirodne znanosti/sveu-
čilišni odjeli: za biologi-
ju, fiziku i matematiku – 3 
člana

 
Prema područjima znano-
sti stručna vijeća navedenih 
znanstveno-nastavnih sastav-
nica obvezna su do 14. rujna 
2021. godine provesti postu-
pak izbora kandidata za nove 
članove Senata i najkasnije do 
17. rujna 2021. godine dosta-
viti rektoru Sveučilišta, putem 
Izbornog povjerenstva, izabra-
ne kandidate za nove članove 
Senata.

Izbor predstavnika ostalih 
zaposlenika/predstavnika 
sveučilišnih ustanova

Senat je utvrdio da je pred-
stavnicima ostalih zaposleni-
ka/predstavnicima sveučilišnih 
ustanova/ravnateljima: Grad-
ske i sveučilišne knjižnice Osi-
jek i Studentskog centra u Osi-
jeku prestaje mandat s danom 
30. rujna 2021. godine. Sve-
učilišne ustanove: Gradska i 
sveučilišna knjižnica Osijek i 
Studentski centar u Osijeku u 
skladu s člankom 61. stavkom 
3. Statuta Sveučilišta biraju 
predstavnika za člana Senata, 
u pravilu ravnatelja ili drugog 
zaposlenika na svojim uprav-
nim vijećima i u istom roku 
obvezne su izabrati kandidate 
i dostaviti rektoru Sveučilišta, 
putem Izbornog povjerenstva, 
izabrane kandidate za nove 
članove Senata.
 
Predstavnik ostalih zapo-
slenika iz reda nastavnika 
u nastavnom, suradničkom i 
stručnom zvanju te admini-
strativno-stručnog i tehničkog 
osoblja izabran je 8. prosin-
ca 2020. godine i potvrđen 16. 
prosinca 2020. godine za člana 
Senata te sudjeluje u radu Se-
nata u novom sazivu.

Studentski predstavnici

Studentski predstavnici sudje-
luju u radu Senata u novom 
sazivu do isteka mandata na 
koji su izabrani u skladu sa Za-
konom o Studentskom zboru 
i drugim studentskim organi-
zacijama, Statutu Sveučilišta i 
Statutu Studentskog zbora Sve-
učilišta, odnosno do provedbe 
studentskih izbora i izbora stu-
dentskih predstavnika za čla-
nove Senata.
 
Postupak prikupljanja prijed-
loga kandidata za nove čla-
nove Senata provodi Izborno 
povjerenstvo koje je na ime-
novao Senat u sljedećem sasta-
vu: prof. dr. sc. Aleksandar 
Včev, redoviti profesor u traj-
nom zvanju i dekan Fakulteta 
za dentalnu medicinu i zdrav-
stvo Osijek, predsjednik, te 
članovi: prof. dr.sc. Helena 
Sablić Tomić, redovita profe-
sorica u trajnom zvanju i deka-
nica Akademije za umjetnost 
i kulturu u Osijeku, prof. dr. 
sc. Damir Matanović, redo-
viti profesor i dekan Fakulteta 
za odgojne i obrazovne znano-
sti u Osijeku, doc. dr. sc. Elvi-
ra Kovač Andrić, docentica i 
pročelnica Odjela za kemiju te 
Boris Ravnjak, asistent Fakul-
teta agrobiotehničkih znano-
sti Osijek, predstavnik ostalih 
zaposlenika iz reda osoba iza-
branih u nastavna, suradnička 
i stručna zvanja te stručno-ad-
ministrativnog i tehničkog oso-
blja.
 
Izborno povjerenstvo obve-
zno je najkasnije do 21. rujna 
2021. godine izvijestiti rekto-
ra Sveučilišta o prikupljenim 
prijedlozima kandidata za iz-
bor novih članova Senata, a 
Rektor Sveučilišta dužan je 
najkasnije do 30. rujna 2021. 
sazvati sjednicu Senata na ko-
joj se potvrđuju rezultati izbo-
ra članova Senata u novom sa-
zivu.

Davanje suglasnosti na iz-
mjene i dopune Statuta Fa-
kulteta za dentalnu medici-
nu i zdravstvo Osijek

Na temelju prethodnog pozi-
tivnog mišljenja Odbora za sta-
tutarna i pravna pitanja od 5. 
srpnja 2021. godine na Odluku 
o izmjenama i dopunama Sta-
tuta Fakulteta za dentalnu me-
dicinu i zdravstvo, koju je na 
prijedlog dekana 25. svibnja 
2021. godine donijelo Fakultet-
sko vijeće Fakulteta za dental-
nu medicinu i zdravstvo, Senat 
je u skladu sa Statutom Sveu-
čilišta izdao suglasnost na na-
vedenu Odluku o izmjenama i 
dopunama Statuta.
Izmjene i dopune odnose se 
na dopunu proširenja djelat-
nosti Fakulteta tako da se do-
daju uslužne djelatnosti za 
potrebe djelatnosti Fakulteta 
koje Fakultet obavlja u nastav-
nim bazama kao svojim orga-
nizacijskim cjelinama u kojima 
se povezuju praksa, znanost i 
visoko obrazovanje u skladu s 
člankom 66. stavkom 1. Zako-
na o znanstvenoj djelatnosti 
i visokom obrazovanju (npr. 
izvođenje fakultetske nastave 
u zdravstvenim ustanovama 
koje su povezane sa zdravstve-
nim turizmom, zdravstvenom 
njegom, fizikalnom terapijom, 
ali i s drugim turističkim or-
ganizacijama i srodnim usta-
novama, smještaj i prehrana 
studenata koji obuhvaćaju i 
studentske kantine na disloci-
ranim studijima u Orahovici, 
Novoj Gradiški, Pregradi i sl.) 
kao i druge uslužne djelatnosti 
koje su obuhvaćene Nacional-
nom klasifikacijom djelatnosti 
koje Fakultet može obavljati. 
Dobit ostvarena od uslužnih 
djelatnosti Fakulteta koristi 
se isključivo za unaprjeđenje 
rada Fakulteta. Proširenje dje-
latnosti Fakulteta obuhvaća 
i pružanje usluga informacij-
skog društva radi obavljanja 
internetske trgovine u svrhu: 
prodaje knjiga vlastitog izda-
nja i prodaje promotivnog 
materijala Fakulteta. Za obav-
ljanje internetske trgovine i 
pružanje usluga informacij-
skog društva Fakultet kao da-
vatelj usluga obvezan je regi-
strirati navedenu djelatnost u 
skladu s posebnim propisima. 
Ostale izmjene i dopune Statu-
ta odnose se na usklađivanje 
Statuta sa Statuom Sveučilišta.
 
Ustroj diplomskog sveučiliš-
nog studija na hrvatskom i 
engleskom jeziku Konstruk-
cije otporne na izvanred-
na djelovanja – Resilient 
Structures na Građevin-
skom i arhitektonskom fa-
kultetu Osijek
 
Građevinski i arhitektonski fa-
kultet Osijek uputio je 2. lipnja 
2021. Povjerenstvu za preddi-
plomske, diplomske i struč-
ne studije Sveučilišta Josipa 
Jurja Strossmayera u Osijeku 
(u daljnjem tekstu: Povjeren-
stvo) Elaborat i dokumentaci-
ju o studijskom programu di-
plomskog sveučilišnog studija 
na hrvatskom i engleskom je-
ziku: Konstrukcije otporne na 
izvanredna djelovanja – Resili-
ent Structures (u daljnjem tek-
stu: Elaborat).
Povjerenstvo je provelo postu-
pak vrednovanja u skladu sa 
Zakonom o osiguravanju kvali-
tete u znanosti i visokom obra-
zovanju te Pravilnikom o sadr-
žaju dopusnice te uvjetima za 
izdavanje dopusnice za obav-
ljanje djelatnosti visokog obra-
zovanja, izvođenje studijskog 
programa i reakreditaciju viso-
kih učilišta i Pravilima Sveuči-
lišta.
Povjerenstvo je donijelo 18. lip-

nja 2021. godine pozitivno Iz-
vješće o vrednovanju studij-
skog programa diplomskog 
sveučilišnog studija na hrvat-
skom i engleskom jeziku Kon-
strukcije otporne na izvan-
redna djelovanja – Resilient 
Structures na Građevinskom i 
arhitektonskom fakultetu Osi-
jek (u daljnjem tekstu: Izvje-
šće). Senat je na temelju pozi-
tivnog Izvješća Povjerenstva 
donio Odluku o prihvaćanju 
Elaborata studijskog programa 
diplomskog sveučilišnog studi-
ja na hrvatskom i engleskom 
jeziku Konstrukcije otporne na 
izvanredna djelovanja – Resi-
lient Structures na Građevin-
skom i arhitektonskom fakul-
tetu Osijek Sveučilišta Josipa 
Jurja Strossmayera u Osijeku. 
Studij traje dvije godine. Za-
vršetkom studija stječe se 120 
ECTS bodova. 

Prijedlog nastavnog ka-
lendara u akademskoj 
2021./2022. godini

Senat je donio Odluku o na-
stavnom kalendaru za aka-
demsku godinu 2021./2022.:
 
1. Nastava na preddiplomskim 
sveučilišnim studijima, inte-
griranim preddiplomskim i di-
plomskim sveučilišnim studiji-
ma, diplomskim sveučilišnim 
studijima te na preddiplom-
skim stručnim studijima koji se 
izvode na znanstveno-nastav-
nim i umjetničko/znanstveno-
nastavnoj sastavnici Sveučilišta 
Josipa Jurja Strossmayera u Osi-
jeku u akademskoj 2021./2022. 
godini započinje 1. listopada 
2021. godine.
2. Nastava u zimskom seme-
stru održava se od 1. listopada 
do 24. prosinca 2021. godine 
te od 7. siječnja do 28. siječ-
nja 2022. godine.
3. Božićni i novogodišnji blag-
dani traju od 25. prosinca 
2021. do 5. siječnja 2022. go-
dine.
4. Zimski ispitni rok traje od 
31. siječnja do 25. veljače 
2022. godine.
5. Nastava u ljetnom semestru 
održava se od 28. veljače do 
10. lipnja 2022. godine.
6. Ljetni ispitni rok traje od 13. 
lipnja do 15. srpnja 2022. go-
dine.
7. Jesenski ispitni rok traje od 

29. kolovoza do 30. rujna 
2022. godine.
8. Znanstveno-nastavne sa-
stavnice: Medicinski fakultet i 
Odjel za biologiju, koje u aka-
demskoj godini 2021./2022. 
izvode nastavu u turnusima ili 
blok-nastavu mogu organizi-
rati nastavu u kraćem vreme-
nu utvrđenog u točkama 2. i 5. 
ove Odluke.
9. Akademska je misa na po-
četku akademske godine 
2021./2022. 10. listopada 
2021. godine, a na kraju nasta-
ve u akademskoj 2021./2022. 
godini akademska je misa 12. 
lipnja 2022. godine.
 
Uvjeti upisa u višu godi-
nu studija na znanstveno/
umjetničko-nastavnim sa-
stavnicama Sveučilišta Jo-
sipa Jurja Strossmayera 
u Osijeku u akademskoj 
2021./2022. godini
 
Prema dostavljenim prijedlo-
zima znanstveno-nastavnih 
sastavnica i umjetničko/znan-
stveno-nastavne sastavnice 
Sveučilišta o uvjetima upisa 
studenata preddiplomskih sve-
učilišnih, integriranih preddi-
plomskih i diplomskih sveu-
čilišnih studija, diplomskih 
sveučilišnih studija te stručnih 
studija u više godine studija 
na pojedinim znanstveno-na-
stavnim sastavnicama i umjet-
ničko/znanstveno-nastavnoj 
sastavnici prema razinama stu-
dija i ECTS bodovima u aka-
demskoj godini 2021./2022., 
Senat je donio Odluku o uvje-
tima upisa studenata u višu go-
dinu studija u akademskoj go-
dini 2021./2022.
 
Odluka o uvjetima upisa stu-
denata u višu godinu studi-
ja u akademskoj 2021./2022. 
godini objavljena je na 
mrežnoj stranici znanstve-
no/umjetničko-nastavnih sa-
stavnica.

Sveučilišni izborni kolegiji u 
akademskoj 2021./2022. go-
dini

Znanstveno/umjetničko-na-
stavne sastavnice Sveučilišta 
predložile su 49 sveučilišnih 
izbornih kolegija za akadem-
sku 2021./2022. godinu koje 
studenti mogu birati na razi-

ni Sveučilišta i Senat je prihva-
tio prijedlog i donio Odluku o 
utvrđivanju popisa sveučiliš-
nih izbornih kolegija na znan-
stveno/umjetničko-nastavnim 
sastavnicama Sveučilišta Josi-
pa Jurja Strossmayera u Osije-
ku u akademskoj 2021./2022. 
godini.
 
Popis sveučilišnih izbor-
nih kolegija za akademsku 
2021/2022. godinu objav-
ljen je na mrežnoj stranici 
Sveučilišta Josipa Jurja Stro-
ssmayera u Osijeku. 

Sveučilišno izdavaštvo 

Prijedlog izmjena i dopuna 
Plana izdavačke djelatnosti 
za akademsku 2020./2021. 
godinu
 
Na prijedlog Odbora za izda-
vačku djelatnost Senat je do-
nio odluke o davanju sugla-
snosti za prihvaćanje izmjena 
i dopuna Plana izdavačke dje-
latnosti za akademsku godinu 
2020./2021. prema prijedlogu 
fakultetskih vijeća Ekonom-
skog fakulteta u Osijeku, Fakul-
teta agrobiotehničkih znanosti 
Osijek, Fakulteta za dentalnu 
medicinu i zdravstvo Osijek, 
Fakulteta za odgojne i obrazov-
ne znanosti u Osijeku, Kinezio-
loškog fakulteta Osijek i Medi-
cinskog fakulteta Osijek.

Davanje suglasnosti  
na sveučilišna izdanja

Na prijedlog Odbora za izda-
vačku djelatnost Senat je donio 
Odluke o davanju suglasnosti 
za tiskanje i izdavanje sveuči-
lišnih udžbenika i sveučilišne 
umjetničke knjige kako slijedi:
 
l „Geoinformacijske tehno-

logije – GIS u ekonomiji”, 
sveučilišni udžbenik autora 
prof. dr. sc. Mladena Juri-
šića, prof. dr. sc. Jerka Gla-
vaša, izv. prof. dr. sc. Ivana 
Plaščaka, prof. dr. sc. Olega 
Antonića i Dorijana Rado-
čaja, mag. ing. geod. et geo-
inf. – Ekonomski fakultet u 
Osijeku

 
l „Geoinformacijske teh-

nologije – GIS u poljo-
privredi i zaštiti okoliša 
PRAKTIKUM”, sveučilišni 

udžbenik autora Dorijana 
Radočaja, mag. ing. geod. 
et. geoinf., prof. dr. sc. Mla-
dena Jurišića i izv. prof. dr. 
sc. Ivana Plaščaka – Fakultet 
agrobiotehničkih znanosti 
Osijek

 
l „DRAME: Molim, samo 

bez iskrenosti i Terapija”, 
sveučilišna umjetnička knji-
ga autorice red. prof. art. 
Mire Perić – Fakultet za od-
gojne i obrazovne znanosti 
u Osijeku

 
l „Građevinske konstrukci-

je u zgradarstvu”, sveuči-
lišni udžbenik autora prof. 
dr. sc. Damira Markulaka, 
izv. prof. dr. sc. Jurka Zovki-
ća i doc. dr. sc. Ivana Krausa 
– Građevinski i arhitektonski 
fakultet Osijek

 
l „Kompendij ortopedije”, 

sveučilišni udžbenik autora 
akademika professora eme-
ritusa Marka Pećine, doc. 
dr. sc. Miljenka Franića i su-
radnika – Medicinski fakul-
tet Osijek

 
Razrješenje i imenovanje 
studentskog predstavnika 
za člana Odbora za statutar-
na i pravna pitanja
 
Senat je donio Odluku o ra-
zrješenju i imenovanju člana 
Odbora za statutarna i pravna 
pitanja kojom je Valentina Br-
kić, studentska predstavnica u 
Odboru za statutarna i pravna 
pitanja, imenovana Odlukom 
Senata od 25. studenoga 2020. 
godine, razriješena dužnosti 
člana Odbora za statutarna i 
pravna pitanja zbog prestanka 
statusa studenta, a imenovan 
je Luka Pešić, student Prav-
nog fakulteta Osijek prema pri-
jedlogu Skupštine Studentskog 
zbora Sveučilišta Josipa Jurja 
Strossmayera u Osijeku od 8. 
srpnja 2021. godine za člana 
Odbora za statutarna i pravna 
pitanja. 
 
Izvješće o radu za 2020. go-
dinu Ureda za studente s in-
validitetom Sveučilišta Jo-
sipa Jurja Strossmayera u 
Osijeku
 
Na temelju pozitivnog Mišlje-
nja Odbora za financijsko po-

slovanje i proračun od 5. srp-
nja 2021. godine, Senat je 
donio Odluku o prihvaćanju 
Izvješća o radu Ureda za stu-
dente s invaliditetom Sveučili-
šta Josipa Jurja Strossmayera u 
Osijeku za 2020. godinu.
Izvješće sadrži opseg rada Ure-
da, redovite aktivnosti i sustav-
no praćenje potreba – redovito 
održavanje grupnih i individu-
alni sastanaka sa studentima, 
rješavanje pojedinačnih zamo-
lbi te upita studenata i sveuči-
lišnih sastavnica, redovito ažu-
riranje internetske stranice, 
suradnja s Gradom Osijekom 
preko Upravnog odjela za so-
cijalnu zaštitu, umirovljenike i 
zdravstvo te suradnja s udru-
gama koje djeluju u području 
problematike mladih s invalidi-
tetom, osiguravanje razumnih 
prilagodbi prilikom sudjelova-
nja na nastavi i polaganja is-
pita, specijalizirana oprema, 
sveučilišne stipendije, pristu-
pačnost sastavnica te izgradnja 
Sveučilišnog kampusa u skladu 
s Pravilnikom o osiguranju pri-
stupačnosti građevina osoba-
ma s invaliditetom i smanjene 
pokretljivosti.
 
Prijedlog Natječaja za pro-
vedbu II. upisnog roka za 
upis studenata na poslijedi-
plomske interdisciplinarne 
sveučilišne studije u Doktor-
skoj školi Sveučilišta Josipa 
Jurja Strossmayera u Osijeku

Kultura i umjetnost

Na temelju prijedloga Vijeća 
Doktorske škole Sveučilišta Jo-
sipa Jurja Strossmayera u Osi-
jeku od 6. srpnja 2021. godine 
utvrđeno je da se na I. upi-
snom roku za upis studenta u 
I. godinu poslijediplomskog in-
terdisciplinarnog sveučilišnog 
studija Kultura i umjetnost upi-
salo 11 studenata te da je osta-
lo 9 slobodnih mjesta u okviru 
utvrđene upisne kvote od 20 
upisnih mjesta.
Navedena je upisna kvota u 
skladu s nastavničkim kapaci-
tetima koji omogućavaju osi-
guranje kvalitete izvođenja na-
stave i znanstveno/umjetničko 
istraživačke komponente na 
poslijediplomskom interdisci-
plinarnom sveučilišnom studi-
ju Kultura i umjetnost.
Senat je prihvatio prijedlog Vi-
jeća Doktorske škole iraspisi-
vanju Natječaja za provedbu 
II. upisnog roka za upis stude-
nata na poslijediplomski inter-
disciplinarni sveučilišni studij 
Kultura i umjetnost u Doktor-
skoj školi Sveučilišta Josipa Jur-
ja Strossmayera u Osijeku u 
akademskoj 2020./2021.godi-
ni.

Europski studiji

Na temelju prijedloga Vijeća 
Doktorske škole Sveučilišta Jo-
sipa Jurja Strossmayera u Osi-
jeku od 6. srpnja 2021. godine 
utvrđeno je da se na I. upi-
snom roku za upis studenta u 
I. godinu poslijediplomskog in-
terdisciplinarnog sveučilišnog 
studija Europski studiji upisa-
lo 6 studenata te da je ostalo 
14 slobodnih mjesta u okviru 
utvrđene upisne kvote od 20 
upisnih mjesta.
Navedena je upisna kvota u 
skladu s nastavničkim kapa-
citetima koji u akademskoj 
2020./2021.godini.
Senat je prihvatio prijedlog Vi-
jeća Doktorske škole o raspisi-
vanju Natječaja za provedbu 
II. upisnog roka za upis stude-
nata na poslijediplomski inter-
disciplinarni sveučilišni studij 
Europski studiji u Doktorskoj 
školi Sveučilišta Josipa Jurja 
Strossmayera u Osijeku u aka-
demskoj 2020./2021. godini.
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13. MEĐUNARODNI ZNANSTVENO-STRUČNI 
SKUP HRANOM DO ZDRAVLJA

Daniela ČAČIĆ KENJERIĆ

U 
suorganizaciji 19 
institucija, pred-
vođenih Prehram-
beno-tehnološkim 
fakultetom Sveuči-

lišta Josipa Jurja Strossmayera 
u Osijeku, 16. i 17. rujna 2021. 
održan je 13. MEĐUNARODNI 
ZNANSTVENO-STRUČNI SKUP 
HRANOM DO ZDRAVLJA.
Kroz program skupa predstav-
ljeno je 148 radova u čijoj je 
izradi sudjelovao 501 autor iz 16 
zemalja. Održana su tri plenar-
na predavanja, pet pozvanih 
predavanja, 23 usmena priop-
ćenja, jedna radionica, tri spon-
zorska predavanja te 113 poster-
skih priopćenja.
I ove godine, kao i za prethod-
ne kongrese, Organizacijski i 
Znanstveni odbor trudili su se 
pripremiti bogat program koji 
obuhvaća sve aktualne teme. 
Kroz dvodnevni program kon-
gresa sudionici su imali priliku 
poslušati prezentacije i pogle-
dati postere grupirane u sekci-
je iz područja nutricionizma, 
dijetetike i dijetoterapije, funk-
cionalne hrane i dodataka pre-
hrani, zdravstvene sigurnosti 

hrane, analize hrane te proi-
zvodnje zdravstveno sigurne 
i nutritivno bogate hrane. Te-
matska poveznica koja se istica-
la kroz mnoga izlaganja vezana 
je uz prevladavajuću situaciju u 
svijetu – pandemiju koronavi-
rusa. Neželjeni kao i očekivani i 
željeni pozitivni učinci različitih 
mikroorganizama na svijet u ko-

jem živimo danas su nam osjet-
ljiviji nego ikada u prethodnim 
desetljećima, većini nas ikada u 
životu. Stoga je kroz dva dana 
kongresa bilo prilike doznati 
više o učincima običnim okom 
nevidljivog svijeta na našu sva-
kodnevicu i realnost – bilo da 
je riječ o primjeni mikroorgani-
zama (poput probiotika) izrav-

no u proizvodnji hrane ili prila-
godbama prehrambenih navika 
u svakodnevnom životu uslijed 
pandemije uzrokovane korona-
virusom. Istovremeno, a imaju-
ći u vidu činjenicu da slijedom 
preokupiranosti jednim pro-
blemom ostali problemi često 
ostaju zanemareni, prikladan 
dio vremena posvećen je i te-

mama koje su bile među nama 
i prije, a ostat će među nama i 
nakon pandemije, a to su kro-
nične nezarazne bolesti, pro-
izvodnja hrane ciljane za sku-
pine potrošača s posebnim 
zahtjevima, kontrola kvalitete 
proizvoda na tržištu te u konač-
nici briga o zdravlju svih člano-
va našeg društva.

Uz prezentacije znanstveno-
stručnih radova, uloga je takvih 
okupljanja i povezivanje znan-
stvenika i institucija kako bi za-
jedničkim snagama odgovorili 
na izazove koji dolaze. A u ko-
joj će mjeri postizanje toga cilja 
biti uspješno, imat ćemo priliku 
doznati za dvije godine za kada 
je najavljen novi skup.

Akademija okupila kreativce iz 
Rumunjske, Njemačke, Slovenije i Hrvatske

P
od sloganom 
#usudi se biti kre-
ativan (#dare to 
be creative) od 18. 
do 23. rujna 2021. 

u istarskom gradiću Bale/Valle 
organizirano je treće izdanje 
Festivala mladog teatra (Young 
Theater Festival).
Glavni organizator ponovno je 
bila Akademija za umjetnost 
i kulturu u Osijeku uz potpo-
ru Ministarstva kulture i medi-
ja RH, Sveučilišta Josipa Jurja 
Strossmayera u Osijeku, Stu-
dentskoga centra u Osijeku i 
Studentskog zbora Sveučilišta 
u Osijeku. U pripremi i reali-
zaciji sudjelovalo je i više par-
tnera: Općina Bale, Turistička 
zajednica Bale-Valle, Zaklada 
Mon Perin, Teatar Fort Forno, 
Zajednica Talijana Bale i Ka-
zališni Epicentar. Tijekom šest 
dana na više mjesta na otvo-
renom i u zatvorenom prosto-
ru u Balama održano je mnogo 
zanimljivih i raznovrsnih pro-
grama koji su okupili sudioni-
ke iz Rumunjske, Njemačke, 
Slovenije i Hrvatske. Tijekom 
svakoga dana organizirane su 
različite radionice za polaznike 
iz Hrvatske i inozemstva: Suzu-
ki trening, scenske borbe, me-
dijska pismenost, producent-
ska radionica, osnove scenske 
pismenosti, gluma, umijeće 
javnog nastupa i nutricioni-
stička radionica. Voditelji i dio 

polaznika radionica bili su na-
stavnici i studenti nekoliko sa-
stavnica osječkoga Sveučilišta 
– Filozofskoga fakulteta Osijek, 
Fakulteta za odgojne i obra-
zovne znanosti u Osijeku, Pre-
hrambeno-tehnološkoga fakul-
teta Osijek, Odjela za biologiju 
i Akademije.
Posebice je bogat bio večernji 
kulturni program koji je redo-
vito započinjao književnim ve-
čerima pod nazivom “Čitajmo 
zajedno” u okviru kojih su stu-
denti glume i lutkarstva Aka-
demije čitali odabrane dijelove 
iz djela domaćih i inozemnih 
autora prema izboru modera-
torice izv. prof. dr. sc. Nives 
Tomašević. Festival je sveča-
no otvoren 18. rujna izved-
bom predstave “Pakao” (autor-
ski projekt Davora Tarbuka) u 
povodu obilježavanja 700. go-
dišnjice smrti talijanskoga pis-
ca Dantea Alighierija. Tijekom 
trajanja Festivala odigrane su 
još tri predstave: “#nofilter” 
(autorski projekt u režiji Grete 
Linz), “U kažnjeničkoj koloni-
ji” Franza Kafke (u režiji Vjere 
Vidov) i “Leonce i Lena” Ge-
orgea Buchnera (studentska 
produkcija pod mentorstvom 
Roberta Raponje). Festival 
mladog teatra zaključen je 23. 
rujna prezentacijom rezultata 
održanih radionica i svečanim 
zatvaranjem.
 “Život pod maskama pri-

CILJ FESTIVALA MLADOG TEATRA 

 l Cilj je festivala osnaživanje međunarodne kulturne suradnje i 
razmjena iskustava osoba mlađe dobne skupine i profesionalnih 
voditelja te promidžba teatra kao mjesta susreta i dijaloga različitih 
profesija: glumaca, glazbenika, plesača, kostimografa, scenografa, 
arhitekata, nutricionista, menadžera, ekonomista, pravnika, peda-
goga, metodičara i medijskih stručnjaka. Festival se realizira u po-
ticajnom okruženju, idealnom za ambijentalni teatar, na prostoru 
gdje se isprepleću prirodne ljepote, kulturna baština, turizam i vr-
hunska enogastroponuda.

USPJEŠNO REALIZIRANO TREĆE IZDANJE FESTIVALA MLADOGA TEATRA 
 U BALAMA U ISTRI

hvatili smo u namjeri da se 
odupremo koronavirusu o ko-
jem smo malo toga znali. Svje-
sni smo da se moramo fizički 
udaljiti kako bismo se zaštiti-
li i očuvali. Zaštitne maske po-
stale su i još su dio nas i našeg 
djelovanja, naših odnosa i ko-
munikacije. Pitanje koje smo 
si postavljali jest kako se može 
biti s nekim blizak, a istovre-
meno udaljen? Kako ne pristati 
na socijalnu udaljenost i kako 
ipak ostvariti kvalitetan druš-
tveni život uz neizbježnu uda-

ljenost? Upravo je zato Akade-
mija za umjetnost i kulturu u 
Osijeku pozvala i dalje hrabre 
studente, profesore i umjetni-
ke svih profila: glazbenike, li-
kovnjake, kazalištarce, da se 
aktivno uključe u projekt pod 
sloganom #usudi se biti kreati-
van”, istaknuo je red. prof. dr. 
art. Robert Raponja, idejni za-
četnik Festivala i prorektor za 
umjetnost, kulturu i međuin-
stitucijsku suradnju Sveučilišta 
u Osijeku.
(Tomislav Levak)
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„MORFOLOŠKE KARAKTERISTIKE, RAZVOJNI POTENCIJALI I REGULATORNI ELEMENTI 
SLOVENSKIH I HRVATSKIH RURALNIH NASELJA U PANONSKOM PROSTORU”

GRAĐEVINSKI I ARHITEKTONSKI FAKULTET OSIJEKl Nositelji projekta: Građe-
vinski i arhitektonski fa-
kultet Osijek Sveučilišta 
Josipa Jurja Strossmaye-
ra u Osijeku i Fakultet za 
gradbeništvo in geodezijo 
Ljubljana

l Voditeljice projekta: izv. 
prof. dr.sc. Dina Stober i 
doc. dr. sc. Alma Zavodnik-
Lamovšek

l Uloga Građevinskog i arhi-
tektonskog fakulteta Osi-
jek na projektu: voditelj 
hrvatskoga dijela bilateral-
nog hrvatsko-slovenskog 
projekta

l Vrijednost projekta: 
7.438,00 kuna

l Razdoblje trajanja proved-
be projekta: 2020. – 2022.

l Izvor financiranja: Mini-
starstvo znanosti i obrazo-
vanja

Opis projekta

Prostor Europe koji se definira 
kao ruralni, u državama člani-
cama prisutan je u rasponu od 
35 do 80 %. Hrvatska se smje-
stila na gornjoj granici od 80 %, 
dok je oko 65 % prostora Slove-
nije obilježeno kao ruralno. Una-
toč razlici u udjelu i površini ru-
ralnog prostora, trendovi koji 
su zahvatili taj prostor slični su 
i obuhvaćaju depopulaciju, ra-
zvoj prometne infrastrukture, 
intenziviranje poljoprivredne 
proizvodnje, napuštanje peri-
fernih prostora i diversifikaciju 
namjena. Negativan predznak 
trendova upućuje na potrebu 

Program javne prezentacije studentskih analiza panonskih sela Vizualna analiza naselja Vučja Gomila, Slovenija

Analiza poljoprivrednih 
površina naselja Novi-
grad Podravski, Hrvatska

sagledavanja uzroka i promišlja-
nja rješenja za upravljanje tim 
prostorom. Ruralni prostor nije 
moguće promatrati kao jedin-
stvenu i homogenu cjelinu izvan 
ukupnog konteksta, osobito lo-
kalnog i regionalnog, izvan nje-
gove urbano-ruralne ovisnosti 
i povijesnog slijeda. Zajednič-
ke politike prema hrvatskom i 
slovenskom ruralnom prostoru 
ostavile su slične prostorne tra-
jektorije i otiske u sličnim ge-
ografskim uvjetima raznolikih 
krajolika koje te dvije države di-
jele.
Osobito se poljoprivreda, kao 
jedna od pokretačkih snaga ru-
ralnih područja, promijenila ti-
jekom posljednjih dvadeset go-
dina. Male su farme pale na 5 
ha, a rastu farme iznad 40 ha. 
Udio poljoprivrednih gospodar-
stava u Sloveniji smanjio se za 6 
% između 2016. i 2018., a u Hr-
vatskoj za čak 42 % (Prva procje-
na poljoprivrede, 2018.). Obje 
zemlje imaju manje udjele spe-
cijaliziranih farmi (samo 60 %; 
EU-28 je 89 %). Promjene u po-
ljoprivrednom sektoru imaju 
odlučujući utjecaj na stanje i ra-
zvoj ruralnih naselja. Smanjenje 
broja poljoprivrednih gospodar-
stava može dovesti do pražnje-
nja ruralnih naselja, posebice u 

smus+ mobilnosti boravila na 
istom fakultetu, 2016. godine u 
cilju usavršavanja u području 
obrazovanja za područje pro-
stornog planiranja. Lucija Lon-
čar u sklopu Erasmus+ mobil-
nosti također je boravila na 
Arhitektonskom fakultetu UL te 
tijekom boravka dodatno proši-
rila suradnju, dok su doc. dr. sc. 
Alma Zavodnik-Lamovšek i viš. 
pred. dr. Mojca Foški boravile 
na Građevinskom i arhitekton-
skom fakultetu Osijek u sklopu 
Erasmus+ programa 2017. godi-
ne. I na hrvatskoj i na slovenskoj 
strani timovi su organizirani na 
osnovi dugogodišnje suradnje i 
uspješnog zajedničkog publici-
ranja znanstvenih, stručnih čla-
naka i sudjelovanja na konferen-
cijama. Cilj je projekta prikupiti, 
sistematizirati te oblikovati ma-
terijal o morfološkoj struktu-
ri naselja panonskog prostora, 
identificirati prostorne proble-
me (intenzifikacija poljoprivre-
de, preoblikovanje krajolika, 
konflikti s drugim sektorima, 
vrijedna morfološki prepozna-
ta naselja) kao posljedicu diver-
sifikacije i intenzifikacije poljo-
privrede, raznolikih interesa i 
konflikata s drugim sektorima 
te kao posljedicu demografskih 
i društvenih promjena. Predlo-
ženim projektom povezat će se 
dosadašnji pojedinačni rezulta-
ti istraživanja i aktualnih temat-
skih istraživanja u cjelovitu sliku 
prostorno-vremenskih promje-
na u ruralnim naseljima panon-
skog prostora Hrvatske i Slove-
nije. Rezultati projekta bit će 
predstavljeni u publikaciji koja 
će biti primijenjena i u obrazov-
nom procesu za područje plani-
ranja ruralnog prostora. Sastan-
ci se projektnog tima u situaciji 
pandemije COVID-a održavaju 
redovito online, a u sklopu pro-
jekta održana je i javna prezen-
tacija studentskih radova te ana-
liza panonskih sela za djelatnike 
Zavoda za prostorno uređenje 
Koprivničko-križevačke župani-
je u organizaciji doc. dr. sc. Ja-
senke Kranjčević i izv. prof. dr. 
sc. Dine Stober. Aktivnost u pro-
vedbi izrada je višejezičnog rječ-
nika panonskog ruralnog pro-
stora.

PROJEKTI  
SVEUČILIŠTA  
U OSIJEKU
 
PREDSTAVLJAMO 
PROJEKTE 
MINISTARSTVA 
ZNANOSTI I 
OBRAZOVANJA 
U OKVIRU 
BILATERALNE 
SURADNJE I 
GREENERGY 
PROJEKT 
U OKVIRU INTERREG 
IPA PROGRAMA 
PREKOGRANIČNE 
SURADNJE

Z
nanstvenoistraživačka djelatnost Sveu-
čilišta u Osijeku odvija se kroz interne 
znanstvenoistraživačke projekte Sveu-

čilišta, projekte Ministarstva znanosti i obra-
zovanja, Hrvatske zaklade za znanost i druge 
znanstvenoistraživačke i stručne projekte na 
nacionalnoj i međunarodnoj razini koji se pro-
vode u okviru STEM područja znanosti (prirod-
ne znanosti, tehničke znanosti, biomedicina i 
zdravstvo, biotehničke znanosti) te društve-
no-humanističkoga (DH) područja (društvene 
znanosti, humanističke znanosti) te interdis-
ciplinarnoga područja znanosti. U prethod-
nim brojevima Sveučilišnoga glasnika upoznali 
smo vas s odobrenim projektima u okviru ope-
rativnog programa „Konkurentnost i kohezija 
2014. – 2020.” iz područja istraživanja, tehno-
loškog razvoja i inovacija financiranog sred-
stvima Europskog fonda za regionalni razvoj i 
Kohezijskoga fonda. Program Konkurentnost i 
kohezija 2014. – 2020. provodi se radi poveća-
nja tržišno orijentiranih IRI aktivnosti podupi-
ranjem suradničkih projekata znanstvenih or-
ganizacija i diseminacije rezultata u poslovni 
sektor u cilju rješavanja tržišnih nedostataka 
nastalih zbog nedostatnog ulaganja u istraživa-
nje i razvoj te podizanja razine visokokvalitet-
nih istraživačko-razvojno-inovacijskih aktivno-
sti u Republici Hrvatskoj.
Predstavili smo i projekte odobrene od Hrvat-
ske zaklade za znanost, središnje institucije 
koja osigurava financijsku potporu temeljnim, 

primijenjenim i razvojnim znanstvenim istraži-
vanjima u okviru programa: „Istraživački pro-
jekti”, „Uspostavni istraživački projekti” te pro-
grama suradnje s hrvatskim znanstvenicima u 
dijaspori „Znanstvena suradnja” financiranoga 
iz Europskoga socijalnog fonda u okviru opera-
tivnog programa „Učinkoviti ljudski potencijali 
2014. – 2020.”. 
U ovome broju Sveučilišnog glasnika predstav-
ljamo tri projekta Ministarstva znanosti i obra-
zovanja u okviru bilateralne suradnje s Repu-
blikom Slovenijom i Srbijom koja se temelji na 
bilateralnim ugovorima, programima i drugim 
provedbenim aktima u području visokoškolske 
i znanstvene suradnje, a koja obuhvaća razmje-
nu stipendija i provedbu međunarodnih znan-
stvenoistraživačkih projekata te jedan projekt 
prekogranične suradnje koji se provodi u cilju 
poboljšanja životne sredine u gradovima, sufi-
nanciranoga od Europske unije preko Interreg 
IPA CBC Hrvatska-Srbija programa.
Prvi je bilateralni projekt „Morfološke karak-
teristike, razvojni potencijali i regulatorni ele-
menti slovenskih i hrvatskih ruralnih naselja u 
panonskom prostoru” čiji su nositelji Građevin-
ski i arhitektonski fakultet Osijek i Fakultet za 
gradbeništvo in geodezijo Ljubljana, a vodite-
ljice: izv. prof. dr. sc. Dina Stober i doc. dr. sc. 
Alma Zavodnik-Lamovšek.
Drugi je projekt „Razvoj modela predikcije po-
našanja djece pješaka u urbanoj prometnoj 
mreži” čiji su nositelji Građevinski i arhitekton-

ski fakultet Osijek i Fakultet za građevinarstvo, 
prometno inženjerstvo i arhitekturu Sveučilišta 
u Mariboru, a voditelji: izv. prof. dr. sc. Irena 
Ištoka Otković i prof. dr. sc. Tomaž Tollazzi.
Treći je projekt „Primijenjeni stohastički mo-
deli s kratkoročnom i dugoročnom strukturom 
zavisnosti” čiji su nositelji Odjel za matematiku 
Sveučilišta Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku 
i Departman za matematiku Prirodno-matema-
tičkog fakulteta Univerziteta u Nišu. Na pro-
jektu sudjeluju: izv. prof. dr. sc. Nenad Šuvak 
(voditelj), doc. dr. sc. Danijel Grahovac, doc. 
dr. sc. Ivan Papić i dr. sc. Jelena Jankov s Odje-
la za matematiku Sveučilišta Josipa Jurja Stro-
ssmayera u Osijeku te izv. prof. dr. sc. Jasmina 
Đorđević (voditeljica), prof. dr. sc. Miljana Jova-
nović, izv. prof. dr. sc. Marija Krstić, izv. prof. 
dr. sc. Marija Milošević i Dušan Đorđević, mag. 
math. s Departmana za matematiku Prirodno-
matematičkog fakulteta Univerziteta u Nišu.
Četvrti je projekt prekogranične suradnje: 
„Greening the Cities – Development and pro-
motion of energy efficiency and sustainable ur-
ban environment in the cities of Croatia-Serbia 
cross-border region - GReENERGY, HR-RS290” 
čiji je nositelj Prirodoslovno-matematički fakul-
tet Sveučilišta u Novome Sadu, a partnerska 
institucija Građevinski i arhitektonski fakultet 
Osijek Sveučilišta u Osijeku, a voditelj projekta 
prof. dr. sc. Stevan Savić i kontakt-osoba par-
tnerske institucije izv. prof. dr. sc. Hrvoje Kr-
stić.

Hrvatskoj. Naznaka drastičnog 
pada poljoprivrednih gospodar-
stava trebala bi dovesti do te-
meljitog razmatranja aktivnosti 
i odgovarajućih mjera za oču-
vanje i razvoj naselja u postoje-
ćim okvirima ili u razmatranju 
mogućih i učinkovitih promje-
na koji će omogućiti budući pro-
storni razvoj ruralnih područ-
ja. Okupljeni hrvatsko-slovenski 
projektni tim dolazi s Građevin-
skog i arhitektonskog fakulteta 
Osijek (izv. prof. dr. sc. Dina Sto-

ber, izv. prof. dr. sc. Sanja Lon-
čar-Vicković, prof. dr. sc. Zlata 
Dolaček-Alduk, asistentica Luci-
ja Lončar), Akademije za umjet-
nost i kulturu Osijek (izv. prof. 
dr. sc. art. Ines Matijević Cakić), 
Instituta za turizam (doc. dr. sc. 
Jasenka Kranjčević), Fakulte-
ta za Gradbeništvo in geodezijo 
Ljubljana (doc. dr. sc. Alma Za-
vodnik Lamovšek, dr. sc. Mojca 
Fošči, doc. dr. sc. Samo Drobne, 
dr. sc. Gašper Mrak), Arhitekton-
skog fakulteta Ljubljana (doc. dr. 

sc. Gregor Čok) i Filozofskog fa-
kulteta iz Ljubljane (doc. dr. sc. 
Barbara Lampič). Članovi slo-
vensko-hrvatskog tima surađuju 
duži niz godina u području istra-
živanja i visokog obrazovanja 
vezano uz prostorno planiranje 
i planiranje ruralnog prostora 
kroz prepoznavanje prostornih 
struktura i morfologije ruralnih 
naselja. Izv. prof. dr. sc. Dina 
Stober doktorirala je na Fakul-
tetu za gradbeništvo in geodezi-
jo UL (2012) te je u sklopu Era-



6 Petak, 24. rujna 2021.GLAS SLAVONIJE

„ GREENING THE CITIES – DEVELOPMENT AND 
PROMOTION OF ENERGY EFFICIENCY AND SUSTAINABLE 

URBAN ENVIRONMENT IN THE CITIES OF CROATIA-
SERBIA CROSS-BORDER REGION - GREENERGY, HR-RS290”

„PRIMIJENJENI STOHASTIČKI MODELI S KRATKOROČNOM 
I DUGOROČNOM STRUKTUROM ZAVISNOSTI”

GRAĐEVINSKI I ARHITEKTONSKI 
FAKULTET OSIJEK

ODJEL ZA MATEMATIKU 
SVEUČILIŠTA JOSIPA JURJA 
STROSSMAYERA U OSIJEKU

 lNositelj projekta:  
Prirodoslovno-matema-
tički fakultet Sveučilišta 
u Novom Sadu 
 lPartnerska institucija: 
Građevinski i arhitek-
tonski fakultet Osijek 
 lVoditelj projekta:  
prof. dr. sc. Stevan Savić
 lKontakt-osoba partner-
ske institucije: izv. prof. 
dr. sc. Hrvoje Krstić
 lVrijednost projekta: 
1.360.313,15 EUR-a      
 lRazdoblje trajanja  
provedbe projekta:  
15. srpnja 2019. –  
14. siječnja 2022.
 lIzvor financiranja:  
Projekt je sufinanciran  
u iznosu od 85 % sred-
stvima Europske unije 
preko Interreg-IPA  
CBC Hrvatska – Srbija  
programa, 2. poziv

Opis projekta

Nositelj je projekta Greening the 
Cities – Development and pro-
motion of energy efficiency and 
sustainable urban environment 
in the cities of Croatia-Serbia cro-
ss-border region – GReENERGY 
Prirodoslovni-matematički fa-
kultet Sveučilišta u Novom Sadu. 
Partneri su na projektu JKP 
„Gradsko zelenilo” Novi Sad, 
Gradska uprava za imovinu i 
imovinsko-pravne poslove Gra-
da Novog Sada, Grad Osijek i 
Građevinski i arhitektonski fa-
kultet Osijek Sveučilišta Josipa 
Jurja Strossmayera u Osijeku. 
Ukupna je vrijednost projekta 
1.360.313,15 eura, a sufinancira-
nje EU-a iznosi 1.156.266,16 eura. 
Razdoblje je provedbe projekta 
od 15. srpnja 2019. do 14. siječnja 
2022. godine. Cilj GReENERGY 
projekta jest rješavanje izazova 
vezanih uz smanjenje potroš-
nje energije u zgradarstvu, po-
većanje udjela obnovljivih izvo-
ra energije i promocija održivih 
urbanih životnih sredina postav-
ljanjem zelenih krovova i zidova 
na zgradama. Zajednički teritori-
jalni izazovi u hrvatsko-srpskom 
prekograničnom području jesu 
povećana potrošnja energije u 
zgradama javne namjene zbog 
njihove nedovoljne energetske 
učinkovitosti, nedovoljna upora-
ba obnovljivih izvora energije te 
nedostatak znanja povezanih s 
energetskom učinkovitošću (EE) 
i obnovljivim izvorima energije 
(OIE) među tijelima javne vlasti i 

Projekt Primijenjeni stohastič-
ki modeli s kratkoročnom i du-
goročnom strukturom zavisno-
sti bilateralni je projekt Odjela 
za matematiku Sveučilišta Josi-
pa Jurja Strossmayera u Osije-
ku i Departmana za matema-
tiku Prirodno-matematičkog 
fakulteta Univerziteta u Nišu, 
a financira ga Ministarstvo zna-
nosti i obrazovanja Republike 
Hrvatske i Ministarstvo prosve-
te, nauka i tehnološkog razvoja 
Republike Srbije. Hrvatski tim 
znanstvenika čine: izv. prof. dr. 
sc. Nenad Šuvak (voditelj), doc. 
dr. sc. Danijel Grahovac, doc. 
dr. sc. Ivan Papić i dr. sc. Jele-
na Jankov s Odjela za matemati-
ku Sveučilišta Josipa Jurja Stro-
ssmayera u Osijeku te izv. prof. 
dr. sc. Jasmina Đorđević (vodi-
teljica), prof. dr. sc. Miljana Jo-
vanović, izv. prof. dr. sc. Marija 
Krstić, izv. prof. dr. sc. Mari-
ja Milošević i Dušan Đorđević, 
mag. math. s Departmana za 
matematiku Prirodno-matema-
tičkog fakulteta Univerziteta u 
Nišu.
Temeljna motivacija projekta 
Primijenjeni stohastički modeli 
s kratkoročnom i dugoročnom 
strukturom zavisnostidublje 
je razumijevanje fenomena iz 
područja medicine i biologije, 
opisivanje tih fenomena stoha-
stičkim modelima te statistička 
analiza samih modela. Kako bi-
smo bolje razumjeli prirodu ta-
kvih pojava te otvorili moguć-
nost zaključivanja o njihovu 
budućem ponašanju, potreb-
no je procijeniti ili pretpostavi-
ti utjecaj vrijednosti promatra-
ne veličine na njezine buduće 
vrijednosti. Uobičajeno smatra-
mo da zavisnost između dvaju 
događaja slabi kako se vremen-
ski razmak između njih sve više 
povećava. Međutim, u primje-
nama se sve češće susrećemo s 
pojavama kod kojih takva zavi-
snost slabi vrlo sporo, tako da 

Rezultata mjerenja primjenom 
infracrvene termografije na 
obnovljenoj zgradi

Energetski obnovljena zgrada Srednjoškolskog igrališta u Osijeku

Usporedba modeliranja broja zaraženih determini-
stičkom i stohastičkom varijantom SEIPHAR modela

Shematski prikaz klasa parametarskog SEIPHAR modela

širom javnosti. Ovim projektom 
zajednički se pristupa rješava-
nju tih problema kroz razvoj i 
primjenu zelenih krovova i zido-
va kao i implementaciju fotona-
ponskih elektrana na izabrane 
zgrade javne namjene u Osijeku 
i Novom Sadu. Dodatno, provo-
de se i promotivne i obrazovne 
aktivnosti iz područja energet-
ske učinkovitosti i obnovljivih 
izvora energije tijekom proved-
be projekta. Zeleni krovovi i zi-
dovi postavljeni su kako bi se 
poboljšala energetska učinkovi-
tost zgrada te tako smanjila nji-
hova potrošnja energije, a u tom 
je cilju provedena i energetska 
obnova zgrade Srednjoškolskog 
igrališta u Osijeku i zgrade Ško-
le za osnovno i srednje obrazo-
vanje „Milan Petrović” u Novom 
Sadu. Što se fotonaponskih elek-
trana tiče, one su raspoređene 
na krovovima zgrada kako bi se 
proizvodila i koristila obnovljiva 
energija za održavanje zelenih 
zidova i krovova, klimatizaciju 
i svjetlost u zgradama i pripre-
mu potrošne tople vode. Procje-

njuje se da će projektni rezultati 
dosegnuti oko 1,04 MW dodatne 
proizvodnje energije iz obnov-
ljivih izvora energije. Realizaci-
ja projekta pozitivno utječe na 
ciljne skupine, tj. lokalna i regi-
onalna tijela javne vlasti, sektor-
ske agencije, nevladine organi-
zacije, privatni sektor, učenike 
i studente, zaposlenike u oda-
branim zgradama te svekoliku 
javnost u obama gradovima – 
ukupno oko 400 000 ljudi. Svi 
će oni imati koristi od razvijene 
infrastrukture i prijenosa zna-
nja, a projektni će partneri ste-
ći i novo partnerstvo za budu-
ću suradnju. Do kraja projekta 
i po završetku projekta mjerit 
će se učinci radova izvedenih 
tijekom projekta na same zgra-
de, korisnike zgrada, potrošnju 
energije, odnosno uštede ener-
gije i mikroklimatske uvjete, tj. 
njihovo poboljšanje. U sklopu 
projekta predviđene su tri radi-
onice i završna konferencija o 
projektu u organizaciji Građe-
vinskoga i arhitektonskog fakul-
teta Osijek na kojima će se pred-
staviti informacije o obnovljivim 
izvorima energije, prednostima 
primjene zelenih zidova i kro-
vova, rješenjima temeljenim na 
prirodi, metodama i uređajima 
za mjerenje toplinske vodljivosti 
materijala, procjeni koristi i troš-
kova implementacije elemenata 
zelene infrastrukture, mjerama 
energetske učinkovitosti i imple-
mentacije sustava za proizvod-
nju energije iz obnovljivih izvora 
energije te načelima održivog ra-
zvoja urbanih sredina. n

i vremenski jako udaljeni do-
gađaji mogu utjecati jedan na 
drugoga. Takvo ponašanje po-
znato je kao dugoročna zavi-
snost.
Kako se nedugo nakon počet-
ka istraživanja u okviru ovog 
projekta pojavio novi korona-
virus SARS-CoV-2, a s obzirom 
na iskustvo istraživača s niš-
kog Departmana za matemati-
ku u području matematičkog 
modeliranja u epidemiologiji 
te vještine osječkog tima znan-
stvenika u statističkoj anali-
zi slučajnih procesa (modela), 
usmjerili smo se na istraživanje 
dinamike prijenosa tog virusa 
i modeliranje širenja epidemi-
je bolesti COVID-19. Razmatra-
li smo profinjenje standardnog 
epidemiološkog susceptible-
exposed-infected-recovered 
(SEIR) modela, u kojem smo, 
radi preciznijeg praćenja dina-
mike epidemije, klasu zaraže-
nih (infected) podijelili na četiri 
potklase: zaražene simptomat-
ske (infected), zaražene asimp-
tomatske (asymptomatic), su-
perširitelje (super-spreaders) i 
hospitalizirane (hospitalized). 
Dinamika tog SEIPHAR mode-
la ovisi o mnogim parametrima 
koji se mogu izmjeriti ili proci-
jeniti, no jasno je da ta ovisnost 
nije deterministička, nego uk-
ljučuje i slučajnu, tj. stohastič-
ku komponentu. Kako se taj 
virus širi bliskim kontaktom, 
najveći naglasak stavili smo na 
parametar koji odražava dina-
miku kontakata, a time i prije-
nosa bolesti u populaciji (tzv. 
transmission rate) koji je treti-
ran kao stohastički parametar. 
Slučajnost se u modeliranju tog 
parametra uvodi kroz dodani 
šum. Analiza tog modela uk-
ljučuje izvođenje parametarski 
ovisnih uvjeta za perzistenciju i 
ekstinkciju bolesti iz populaci-
je što je ilustrirano i simulacij-
skom studijom.

Međutim, modeli takvog tipa ne 
mogu dobro opisati periodičnu 
prirodu epidemije, tj. razdoblja 
njezina smirivanja i ponovnog 
razbuktavanja, niti iznenadne 
velike skokove u broju zaraže-
nih nakon određenih događa-
ja (tzv. super-spreader events). 
Zato se otvara potreba za pro-
učavanjem naprednijih mo-
dela. Primjerice, takvi su mo-
deli s ugrađenim stohastičkim 
skokovima i modeli „koji dugo 
pamte”, a u kojima se pojav-
ljuju različiti učinci kašnjenja 
ili usporavanja prelaska iz jed-
ne u drugu klasu ili promjene 
vrijednosti (tzv. „delayed” mo-
deli). Takvi efekti mogu se po-
stići drugačijim modeliranjem 
stohastičkog šuma. Primjerice, 
u model se može uključiti dis-
tribucija vremena inkubacije 
i trajanja zaraze ili se neki pa-
rametri mogu modelirati frak-
cionalnim procesima koji su 
prikladni za modeliranje pojava 
kod kojih dolazi do određenog 
zastoja u fluktuaciji vrijednosti. 
Osim toga, u takvim modelima 
neke parametre, primjerice već 
spomenuti parametar transmi-
sije, ima smisla modelirati na 
različite načine u različitim vre-
menima (tzv. regime-switching 
modeli). Spomenutim se tema-
ma trenutačno bavimo u okviru 
ovog projekta.
Na temelju do sada dobive-
nih rezultata napisan je znan-
stveni članak A two diffusion 
stochastic model for the spread 
of the new corona virus SARS-
CoV-2 koji je u travnju 2021. go-
dine prihvaćen za objavljivanje 
u međunarodnom znanstve-
nom časopisu Chaos, Solitions 
& Fractals, citiranom u baza-
ma SCIE (Science Citation In-
dex Expanded) i Mathematical 
Reviews, a u postupku je izrade 
još nekoliko znanstvenih rado-
va vezanih uz pristupe opisane 
u ovom članku.

doc. dr. sc. Ivan Papić, seminar na Departmanu za matematiku u Nišu

Održana prva od triju  
radionica u okviru 
GReENERGY projekta
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BOGATA PONUDA STUDIJSKIH PROGRAMA AKADEMIJE ZA UMJETNOST 
I KULTURU U OSIJEKU PRIVUKLA UČENIKE DILJEM HRVATSKE

A
kademija za 
umjetnost i kul-
turu u Osijeku u 
akademskoj go-
dini 2021./2022. 

nudi čak deset preddiplom-
skih sveučilišnih studijskih 
programa: Glazbena pedago-
gija, Glazbena umjetnost i kul-
tura, Pjevanje, Gluma i lutkar-
stvo, Likovna kultura, Dizajn 
za kazalište, film i televiziju, 
Kompozicija s teorijom muzi-
ke (smjer Teorija muzike), Ži-
čani instrumenti (smjer Gita-
ra), Žičani instrumenti (smjer 
Tambura), Klavir te Kultura, 
mediji i menadžment. Pravo 
upisa na preddiplomske stu-
dije osječke Akademije imaju 
kandidati koji su završili če-
tverogodišnju srednju školu, 
položili ispite obveznog dije-
la Državne mature na osnov-
noj (B) razini i položili provje-
ru posebnih znanja, vještina 
i sposobnosti na Akademiji. 

 Lucija PERIŠ
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Radni sastanak  
u okviru   

projekta GAMMA

Provjera specifičnih znanja, 
vještina i sposobnosti pretho-
di upisu na gotovo sve preddi-
plomske sveučilišne studijske 
programe Akademije, osim 
na studijski program Kultura, 
mediji i menadžment.
Upisne kvote na pojedinim 
studijskim programima popu-
njene su već na ljetnom roku 
pa je tako nakon ljetnog ra-
zredbenog postupka stotinu 
dvadeset i dvoje učenika po-
stalo studentima Akademije 
za umjetnost i kulturu u Osi-
jeku što pokazuje da je zain-
teresiranost za studijske pro-
grame na Akademiji bila vrlo 
visoka ove akademske godi-
ne. Razredbeni postupak za 
upis na preddiplomske studi-
je na Akademiji za umjetnost i 
kulturu u Osijeku provodit će 
se i u jesenskom roku za koji 
su preostala 34 slobodna upi-
sna mjesta.
Iako je velik broj upisanih stu-
denata završio srednju školu 
u Osijeku, studijske programe 
na Akademiji upisalo je mnoš-

tvo učenika iz cijele Hrvatske. 
Od ukupno 122 upisanih stu-
denata, većina dolazi iz Osi-
jeka, nakon čega po brojno-
sti slijede studenti iz Zagreba, 
Vinkovaca, Našica, Virovitice, 
Slavonskog Broda, Koprivni-
ce, Vukovara, Đakova, Pože-
ge, Županje, Nove Gradiške, 
Zadra, Čakovca, Bjelovara, 
Daruvara, Rijeke, Pakraca, 
Knina, Brčkog i Livna. 
Većina upisanih studenata, 
čak njih 56, završilo je gimna-
zijsko obrazovanje, 19 likov-
nu umjetnost, a 8 glazbenu 
umjetnost. Niz studenata za-
vršio je i strukovne progra-
me školovanja, od kojih se po 
brojnosti ističe područje eko-
nomije i trgovine, koje je za-
vršilo 19 studenata. Navedene 
brojke pokazuju da je Akade-
mija za umjetnost i kulturu u 
Osijeku svojom raznovrsnom 
ponudom studijskih progra-
ma i ove godine privukla ve-
lik broj studenata te već u ljet-
nom roku uvelike popunila 
upisne kvote.

GAMMA (GAMe based learning 
in MAthematics) je dvogodišnji 
Erasmus+ projekt čiji je nositelj 
Odjel za matematiku Sveučili-
šta J. J. Strossmayera u Osijeku. 
Projekt je započeo 1. listopada 
2020. godine, a temelji se na su-
radnji sveučilišta i škola iz Hrvat-
ske, Finske, Nizozemske i Grčke 
na razvoju metodičkih materija-
la za nastavnike matematike s fo-
kusom na učenju temeljenom na 
digitalnim igrama.
GAMMA radni sastanak održao 
se 30. lipnja i 1. srpnja 2021. Na 
sastanku su sudjelovali partne-
ri iz Hrvatske, preciznije člano-
vi GAMMA timova s Odjela za 
matematiku, iz Elektrotehničke 
i prometne škole Osijek, iz Sred-
nje škole Markantuna de Domi-
nisa Rab i iz Agencije za odgoj i 
obrazovanje. To je bila prva ak-
tivnost na projektu koja je odr-
žana uživo, a sastanak je orga-
nizirao GAMMA tim iz Osijeka, 
u prostorijama Odjela za mate-
matiku.
Prvi dan započeo je raspravom 
o predlošcima za scenarije i ra-
zradom predloška za scenarije 
koji će biti poslan ostalim par-
tnerima na uvid i raspravu. Na-
kon kratke stanke tim Odjela za 
matematiku predstavio je prvu 
inačicu jednog poglavlja priruč-
nika za koje su oni zaduženi te 

je konstruktivna rasprava u ma-
njim skupinama dovela do novih 
ideja kako nadopuniti postojeću 
inačicu. U nastavku je naprav-
ljen teorijski osvrt na igre i uče-
nje kroz igru te je potom radni 
dio dana završen analizom i ra-
spravom o hrvatskim temama 
za scenarije. Manje formalan dio 
dana nastavljen je u Baranji gdje 
su se sudionici, uz večeru, imali 
prilike bolje se upoznati.
Drugi dan sudionici su nastavili 
s raspravom o hrvatskim tema-
ma za scenarije, preciznije o is-
hodima učenja. Zatim je uslije-
dilo predstavljanje nekih igara i 
rasprava o igrama; dio rasprave 
ponovno se odvio u obliku radi-
onica u manjim skupinama koje 
su dovele do produktivne raz-
mjene ideja i dobrih primjera iz 
prakse koji mogu biti dobar te-
melj za kreiranje igre. U završnoj 
raspravi sudionici su razgovara-
li o sljedećoj aktivnosti koja bi se 
trebala održati u Grčkoj, ako to 
dopusti epidemiološka situacija, 
te su pri evaluaciji sastanka za-
ključili da je razmjena ideja tije-
kom susreta uživo jako važna te 
da je ostvaren vrlo plodonosan 
sastanak.

„RAZVOJ MODELA PREDIKCIJE PONAŠANJA DJECE 
PJEŠAKA U URBANOJ PROMETNOJ MREŽI”

GRAĐEVINSKI I ARHITEKTONSKI 
FAKULTET OSIJEK

l Nositelji projekta: Građe-
vinski i arhitektonski fa-
kultet Osijek Sveučilišta 
Josipa Jurja Strossmaye-
ra u Osijeku i Fakultet za 
građevinarstvo, prometno 
inženjerstvo i arhitekturu 
Sveučilišta u Mariboru

l Voditelji projekta: izv. 
prof. dr. sc. Irena Ištoka 
Otković i prof. dr. sc. To-
maž Tollazzi

l Vrijednost projekta: me-
đunarodni znanstveno-
istraživački projekt u 
sklopu zajedničke hrvat-
sko-slovenske suradnje 
promovira znanstvenu su-
radnju između hrvatskih i 
slovenskih znanstvenika i 
pokriva troškove putova-
nja i boravka znanstveni-
ka u sredinama partner-
skih ustanova, vrijednosti 
oko 2000 EUR-a za hrvat-
ske znanstvenike i ista vri-
jednost za slovenske znan-
stvenike.

l Razdoblje trajanja pro-
vedbe projekta: 2 godine 
(projekt je započeo s rea-
lizacijom 1. siječnja 2020., 
a završetak je projekta od-
gođen zbog epidemiološ-
ke situacije)

l Izvor financiranja: Mini-
starstvo znanosti i obra-
zovanja

Opis projekta

U posljednjih deset godina 
(2008. – 2018.) u Europskoj 
uniji u prometnim nesrećama 
stradalo je 8100 djece, a 30 % 
ukupno stradale djece bili su 
pješaci. Statistika prometnih 
nesreća za Hrvatsku za isto 
razdoblje pokazuje da je pro-
sječan broj smrtno stradale 
djece u prometu osmero djece 
godišnje, a udio teško ozlije-
đene djece pješaka bio je oko 
20 % od svih teško ozlijeđenih 
pješaka. Projektiranje promet-
ne infrastrukture dominantno 
ima u fokusu odrasle promet-
ne korisnike, a navedene sta-

tistike jasno pokazuju potre-
bu dodatnog angažmana za 
prevenciju prometne nesigur-
nosti djece. Za povećanje si-
gurnosti pješačkog kretanja 
djece, kao jedne od najranji-
vijih skupina prometnih sudi-
onika, važno je utvrditi bitne 
parametre ponašanja djece u 
različitim prostornim i pro-
metnim uvjetima urbane pro-
metne mreže.
Provedeno laboratorijsko i 
terensko istraživanje u Hr-
vatskoj pokazuje statistič-
ki značajne razlike u vreme-
nu reakcije djece u prometu 
u odnosu na kontrolnu skupi-
nu odraslih pješaka kao i gru-

pa različitih dobnih kategorija 
djece međusobno, u uvjetima 
bez ometanja pažnje. U okvi-
ru projekta istražuje se i utje-
caj različitih ometajućih čim-
benika na ponašanje djece u 
prometu kao što su uporaba 
mobitela, kretanje u grupi i sa-
držaji vidnog polja koji okupi-
raju pažnju ispitanika i dr. Vi-
šedisciplinaran tim stručnjaka 
uspostavlja korelaciju između 
izvršnih funkcija djece i njiho-
va ponašanja u prometu radi 
otkrivanja ključnih problema i 
uvježbavanja poželjnih oblika 
ponašanja.
Promocija pješačenja do ško-
le bitan je element edukacije i 
pripreme djece za samostalno 
kretanje u prometu, ali važan 
je uvjet osiguravanje „sigur-
nih ruta” i primjena projek-
tnih elemenata koji uvažavaju 
razvojne sposobnosti, potre-
be i karakteristike ponašanja 
djece u prometu. Cilj je surad-
nje između hrvatskih i sloven-
skih znanstvenika primjenom 
iste metodologije prikupljanja 
i analize eksperimentalnih po-
dataka u različitim sredinama 
(Osijek, Maribor, Rijeka) ra-
zviti model predikcije ponaša-
nja djece u prometu i utvrditi 
utjecajne parametre te odredi-
ti koji su od njih općeg, a koji 
lokalnog značaja. Istraživanje 
će obuhvatiti i pilot-istraživa-
nje praćenja vizualne percep-
cije, analizu veličine i sadrža-
ja vidnog polja (evidentiranje 
ometajućih čimbenika pažnje) 
te smjera i učestalosti gledanja 
vozača i djece u konfliktnoj 
zoni primjenom Eye Tracking 
opreme. Aplikativni značaj 
ovog istraživanja jest u tome 
da se na temelju analize i ko-
relacija utvrđenih značajnih 
parametara ponašanja djece u 
prometu daju preporuke više-
disciplinarnih mjera za pove-
ćanje sigurnosti djece u zoni 
konflikta s motornim prome-
tom na dijelovima prometne 
mreže koja je u blizini osnov-
nih škola.
Iz istraživanja provedenih u 
okviru projekta objavljeno je 
pet radova u međunarodnim 
znanstvenim časopisima koji 
su indeksirani u znanstvenoj 
bazi Web of Science te su izlo-
žena tri rada na međunarod-
nim konferencijama što poka-
zuje važnost i aktualnost tih 
istraživanja.
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Individualno, mentorsko,  
poticajno, provokativno,  

kreativno usavršavanje na 
poslijediplomskoj razini

D
oktorska škola Sveučilišta Josipa Jur-
ja Strossmayera u Osijeku raspisala je 
Natječaj za provedbu drugoga upisnog 
roka za upis novih studenata u aka-
demskoj 2020./2021. godini na dva po-

slijediplomska interdisciplinarna sveučilišna stu-
dija: Kultura i umjetnost ( još 9 slobodnih mjesta) i 
Europski studiji ( još 14 slobodnih mjesta).
Oba navedena poslijediplomska studija izvode se 
u sjedištu Sveučilišta u Osijeku (Rektorat Sveuči-
lišta, Trg Sv. Trojstva 3, Osijek). Studij Kultura i 
umjetnost traje tri (3) godine, odnosno šest (6) se-
mestara i njegovim završetkom stječe se 180 ECTS 
bodova i akademski stupanj doktora znanosti (dr. 
sc.) ili doktora umjetnosti (dr. art.). 
Pravo prijave za upis prve godine studija Kultu-
ra i umjetnost imaju: kandidati koji imaju završen 
diplomski sveučilišni studij iz područja društve-
nih znanosti, humanističkih znanosti i iz područ-
ja umjetnosti s 300 ECTS bodova; kandidati koji 
su završili dodiplomski sveučilišni studij po stu-
dijskom sustavu prije 2005. godine, također u 
području društvenih ili humanističkih znanosti, 
odnosno području umjetnosti; kandidati sa zavr-
šenim poslijediplomskim znanstvenim (magistar-
skim) studijem u području društvenih ili humani-
stičkih znanosti ili u području umjetnosti. 
Studij Europski studiji traje tri (3) godine, odno-
sno šest (6) semestara i njegovim završetkom stje-
če se 180 ECTS bodova i akademski stupanj dokto-
ra društvenih znanosti (dr. sc.) uz naznaku polja 
ili interdisciplinarnog polja/grane. Pravo prijave 
za upis prve godine studija Europski studiji imaju: 
kandidati koji su završili preddiplomski i diplom-
ski sveučilišni studij, integrirani preddiplomski i 
diplomski sveučilišni studij ili dodiplomski studij 
prema studijskom sustavu prije 2005. godine, iz 
područja društvenih (ili humanističkih) znanosti 
i ostvarili prosječnu ocjenu, na preddiplomskom 
i diplomskom studiju, integriranom preddiplom-
skom i diplomskom studiju ili dodiplomskom stu-
diju prema studijskom sustavu prije 2005. godine, 
od bar 3,5.; kandidati sa završenim poslijediplom-
skim znanstvenim (magistarskim) studijem u po-
dručju društvenih ili humanističkih znanosti. 
Za oba studija vrijedi sljedeće: kandidati koji 
imaju završen studij koji ne pripada području 
društvenih ili humanističkih znanosti, odnosno 
području umjetnosti, također mogu upisati ovaj 
studij uz obvezu polaganja razlikovnih ispita; stra-
ni državljani upisuju studij pod jednakim uvjeti-
ma, a osobe koje su završile studij u inozemstvu 
moraju proći proceduru akademskog priznavanja 
visokoškolske kvalifikacije.
Prijave za upis na oba studija podnose se na adre-
su: Sveučilište Josipa Jurja Strossmayera u Osije-
ku, Doktorska škola – Prijava za poslijediplom-
ski interdisciplinarni sveučilišni studij Kultura i 
umjetnost ili Europski studiji – II. upisni rok, Trg 
Sv. Trojstva 3, 31000 Osijek. Sve obavijesti o oba 
studija dostupne su na internetskoj stranici Sve-
učilišta u Osijeku http://doktorska.unios.hr ili u 
Uredu za studente Doktorske škole na e-mail: sa-
nic@unios.hr ili na telefon: 031/224-143.
 

O poslijediplomskom studiju  
Kultura i umjetnost

Stalne su znanstvene i stručne potrebe za posli-
jediplomskim sveučilišnim doktorskim studijem 
interdisciplinarnog profila, posebice onim koji bi 
bio utemeljen na interdisciplinarnim pristupima 
u humanističkim i društvenim znanostima, a opet 
s osobitim naglaskom na istraživanje kulture i um-
jetnosti i u znanstvenom i u umjetničkom smislu. 
Jedno od temeljnih polazišta za tako strukturiran 

doktorski studij jest naglasak na različite artiku-
lacije kulturnih i umjetničkih fenomena u najšire 
shvaćenom istraživačkom polju. 
U novije vrijeme javila se potreba za revitalizaci-
jom humanističkih studija, poglavito u interdisci-
plinarnom, transdisciplinarnom i interkulturnom 
kontekstu, ne samo na granici humanističkih, 
umjetničkih i društvenih disciplina nego i u smi-
slu izmještanja autoriteta svake od njih. 
Nastava se vezuje na iskustva te će se obogaćivati 
znanstvenim radom u okviru znanstveno-umjet-
ničkih projekata vezanih uz istraživanja umjetno-
sti, kulture, izvedbe, glazbe, vizualnosti i filma itd. 
Individualni pristup vidljiv je u važnosti koja se 
pridaje nizu samostalnih istraživačkih znanstve-
nih ili umjetničkih projekata i radionica te u radu 
i uključivanju u timove istraživača i umjetnika, a 
uz preporuku mentora. Struktura studijskog pro-
grama upućuje na to da se više od 70 % studij-
skog programa odnosi na izvannastavne aktivno-
sti (provedbu znanstvenog istraživanja uz nadzor 
i vodstvo mentora, izradu istraživačkih seminara, 
izradu znanstvenih radova, prijavu i javnu obranu 
teme doktorske disertacije i izradu i javnu obranu 
doktorske disertacije), a manje od 30 % studijskog 
programa na nastavne aktivnosti (izravna kontak-
tna nastava vezana uz obvezne predmeta i obve-
zne /metodološke/ istraživačke radionice).

O poslijediplomskom studiju 
 Europski studiji 

Studijski program Europskih studija nastoji pro-
micati inovativnost u interdisciplinarnom istraži-
vanju u području društvenih znanosti, posebice 
u polju interdisciplinarnih društvenih znanosti, 
grani europski studiji i u poljima prava i ekono-
mije te podredno politologije i informacijskih i 
komunikacijskih znanosti. Interdisciplinarnost je 
osnovna sastavnica predloženog studijskog pro-
grama koja kroz individualan istraživački rad i in-
terese doktoranada želi obuhvatiti najbolje meto-
de u izobrazbi budućeg znanstvenoistraživačkog 
potencijala Sveučilišta. Viši stupanj interdiscipli-
narnosti posebno će biti moguće realizirati kroz 
istraživačke seminare prilagođene individualnim 
istraživačkim interesima doktoranada, pametnoj 
specijalizaciji i željenom razvoju karijere dokto-
randa pro futuro. 
Program doktorskog studija koncipiran je na na-
čin koji treba potaknuti individualne istraživač-
ke sklonosti doktoranda. Predložena struktura 
studijskog programa upućuje na to da se više od 
70 % studijskog programa odnosi na izvannastav-
ne aktivnosti (provedbu znanstvenog istraživanja 
uz nadzor i vodstvo mentora, izradu istraživač-
kih seminara, izradu znanstvenih radova, prijavu 
i javnu obranu teme doktorske disertacije i izra-
du i javnu obranu doktorske disertacije), a manje 
od 30 % studijskog programa na nastavne aktiv-
nosti (izravna kontaktna nastava vezana uz obve-
zne predmeta i obvezne (metodološke) istraživač-
ke radionice). Završetkom Europskih doktorskih 
studija polaznice i polaznici stječu sposobnost 
samostalnog bavljenja znanstvenim radom u od-
govarajućem znanstvenom području. Stjecanjem 
akademskog stupnja doktora znanosti ostvaruju 
se minimalni uvjeti za daljnji razvoj znanstvene 
karijere u okviru znanstveno-nastavnih, znanstve-
nih institucija te javnih i privatnih ustanova. Na-
stavak poslijedoktorskog usavršavanja moguće je 
ostvariti na partnerskim sveučilištima i suradnim 
ustanovama u inozemstvu, ali i kroz individualne 
prijave na programe poslijedoktorskog usavršava-
nja diljem Europe i svijeta. 

(Doktorska škola Sveučilišta u Osijeku)

POSLIJEDOKTORANDI O 

STUDIJU KULTURA I UMJETNOST

Doc. dr. sc. Hrvoje Mesić,  Akademija za umjetnost i kulturu u 
Osijeku

 l Poslijediplomski interdisciplinarni sveučilišni studij Doktorske škole Sveučilišta 
Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku, u suvremenom interkulturalnom i interdisci-
plinarnom kontekstu razmjena iskustava i metoda, potiče i otvara prostor kreativne 
slobode doktorandu. Prednost je studiranja i u tome što je studij strukturiran vrlo in-
dividualno i ovisi o interesima doktoranda, dok se sve studijske obveze oblikuju pre-
ma polazniku studija i prema području njegova znanstvenog istraživanja. Nadalje, 
studij razvija logičko, kritičko i asocijativno razmišljanje o istraživačkim procesima 
i programima u interdisciplinarnom području humanističkih i društvenih znanosti. 
Posebno ističem rad doktoranda s mentorom koji vodi studenta kroz studij u znan-
stvenom radu i primjeni znanstvenih metoda tijekom izrade doktorske disertacije, 
prati kvalitetu njegova rada te ga potiče na objavljivanje znanstvenih radova i omo-
gućuje mu sudjelovanje u znanstvenim projektima.

Dr. sc. Snježana Barić-Šelmić,  Akademija za umjetnost i kul-
turu u Osijeku

 l Doktorska škola Sveučilišta Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku pružila mi je izvr-
stan omjer teorije i znanstveno-istraživačke prakse, nudeći mi uistinu iznimno kva-
litetnu izobrazbu iz područja znanstveno-istraživačke metodologije te empirijskih 
istraživačkih uradaka. Uz niz iznimno kvalitetnih profesora s kojima sam surađiva-
la, imala sam priliku i sama pripremati predavanja te pisati znanstvene radove koje 
sam predstavljala na različitim međunarodnim i domaćim znanstvenim konferenci-
jama. Doktorska škola pružila mi je odlično iskustvo te stjecanje vrlo važnih znanja i 
kompetencija, a nikako manje važno upoznavanje kolega doktoranada kao i profe-
sora s kojima ću i nadalje surađivati u svom daljnjem profesionalnom životu.

POSLIJEDOKTORANDI O 

STUDIJU EUROPSKI STUDIJI

Dr. sc. Jeronim Dorotić, Hrvatsko katoličko sveučilište:

 l Tijekom pohađanja studija na Doktorskoj školi Sveučilišta u Osijeku imao sam 
jedinstvenu priliku upoznati se sa širokim spektrom interdisciplinarnih tema iz per-
spektive relevantnih domaćih i međunarodnih znanstvenika koji su svojim kvali-
tetnim pristupom – kroz interaktivna i poticajna predavanja, zanimljive rasprave i 
seminare na visokoj akademskoj razini – s lakoćom uspijevali uključivati doktoran-
de u rasvjetljavanje aktualnih fenomena vezanih za proces europske integracije. 
Naime, upravo takav pristup uvelike je i meni pomogao u daljnjem profesionalnom 
razvoju. Također, kao vrijednu specifičnost Doktorske škole u Osijeku svakako valja 
posebno izdvojiti profesionalnost i pristupačnost svih ljudi uključenih u njegovu or-
ganizaciju i provedbu što uvelike olakšava doktorandima njihov zahtjevni hod kroz 
studij.

Dr. sc. Ivan Zeko-Pivač:

 l Poslijediplomski studij Europski studiji na Doktorskoj školi Sveučilišta u Osije-
ku za mene je predstavljao istinski izazov. Studirao sam ga rame uz rame s kole-
gama od kojih su mnogi već bili dokazani stručnjaci u svojem području djelovanja 
na državnoj razini, ali i šire. Dodatnu težinu programu davao je i iznimno kvalite-
tan nastavni kadar. Nastava je bila dinamična, prilagođena uvjetima i činjenici kako 
su doktorandi već bili zaokupljeni brojnim obvezama zbog čega su razumijevanje, 
otvorenost i spremnost na dogovor bili od ključne važnosti. Danas sam ministar 
savjetnik u Stalnom predstavništvu Republike Hrvatske pri Europskoj uniji u Bru-
xellesu, a znanja stečena tijekom doktorskog studija itekako su mi koristila tijekom 
diplomatskog puta – dobio sam sjajnu priliku spojiti teoriju i praksu. Taj studijski 
program otvorio mi je profesionalne vidike za koje nisam ni znao da postoje.

DO 30. RUJNA 2021. GODINE PRIJAVE ZA UPIS NA POSLIJEDIPLOMSKE 
INTERDISCIPLINARNE SVEUČILIŠNE STUDIJE KULTURA I UMJETNOST TE EUROPSKI 

STUDIJI U DOKTORSKOJ ŠKOLI SVEUČILIŠTA JOSIPA JURJA STROSSMAYERA U OSIJEKU
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TEMA BROJA

Riječi dekana fakulteta i pročelnika 
odjela Sveučilišta Josipa Jurja 

Strossmayera u Osijeku
S 

obzirom na to da počinje nova akademska godina 
2021./2022., u ovome, 72. broju Sveučilišnoga glasnika 
u okviru Teme broja realizirani su kratki razgovori s ve-
ćinom čelnika znanstveno-nastavnih i znanstveno-na-
stavno-umjetničkih sastavnica Sveučilišta Josipa Jurja 

Strossmayera u Osijeku. 
U ovom izdanju objavljuju se razgovori s dekanima devet fakulte-
ta i pročelnicima četiriju sveučilišnih odjela, dok će kratki inter-

vjui s dekanima ostalih fakulteta osječkoga Sveučilišta biti objav-
ljeni u sljedećem broju Sveučilišnoga glasnika. 
Dekani i pročelnici odgovorili su na sljedeća pitanja: 

¬ Početak je nove akademske godine. Kakvi su planovi vezani 
uz nastavu u nadolazećem razdoblju na Vašoj instituciji?

¬ Kako se pandemija odrazila na dosadašnji rad u nastavi i 

kako planirate izbjeći negativne posljedice moguće zdravstve-
ne prijetnje i novih zatvaranja u idućoj akademskoj godini?

¬ Što nam možete reći o viziji svoje institucije u idućoj godini, 
ali i u duljem razdoblju?

¬ Koji su ključni projekti planirani u idućoj akademskoj godi-
ni na Vašoj instituciji? Što nam možete reći o njima?

EKONOMSKI FAKULTET U OSIJEKU

Prof. dr. sc.  
Boris Crnković,  
dekan

¬ Kao i do sada, nastavu planiramo održavati sukladno svim upu-
tama i mjerama koje proizlaze iz epidemiološke situacije. Cilj i že-
lja su nam, naravno, potpuni povratak u kontaktni oblik nastave 
u dvoranama, ali smo i svjesni, što se više puta do sada pokaza-
lo, da planiranje na dulji rok u ovoj situaciji nije izvedivo. Dakle, 
planiramo povratak u dvorane uz napomenu da ćemo nastavu po 
potrebi prilagoditi aktualnom epidemiološkom trenutku.

¬ Zanimljivo bi se bilo prisjetiti trenutka početka pandemije, prvog zatvaranja i prebacivanja nasta-
ve uživo. Bio je to ogroman šok, trenutak kada doista nismo znali što će biti sutra. Međutim s vreme-
nom smo se svi i u svim situacijama prilagodili. Nastavu smo premjestili u online okruženje koristeći 
se svim platformama koje su nam bile dostupne. Doista mislim da su se nastavnici potrudili i dali 
sve od sebe da nastavu odrade na najbolji mogući način i omoguće studentima stjecanje predviđe-
nih ishoda učenja. Po završetku prošle akademske godine proveli smo anketu među studentima o 
iskustvu online nastave i vrlo smo zadovoljni rezultatima koje smo dobili.

¬ I u idućoj godini kao i u budućnosti trudit ćemo se u ostvarenju i misije i vizije fakulteta. Vizi-
ja je fakulteta biti institucija prepoznatljiva po izvrsnosti, inovativnosti i kreativnosti u obrazova-
nju, znanstveno-istraživačkom radu u polju ekonomije i poslovne ekonomije kao i doprinosu druš-
tvenoj zajednici na regionalnoj, nacionalnoj i međunarodnoj razini. Sukladno tomu cilj i želja su 
nam učiniti dodatan iskorak u jačanju kvalitete institucije kroz postupke međunarodnih akreditaci-
ja koje ćemo pokrenuti. Proces za dodjelu CEEMAN IQA akreditacije već smo pokrenuli, a u idućem 
razdoblju isto ćemo napraviti i s EFMD – EPAS i AACSB akreditacijama.

¬ Nakon što smo prošle godine proveli izmjenu našeg preddiplomskog studija i upisali novi nara-
štaj studenata na novoodobreni studij, cilj nam je iduće godine dovršiti proces izmjene cjelokupne 
palete diplomskih studija koje studentima nudimo. Također nam je cilj i izmjena i osvježenje dijela 
poslijediplomskih studija. Svjesni smo i činjenice da u današnjem svijetu znanja brzo zastarijevaju, 
da su promjene iznimno brze i da je potrebno stalno usavršavanje i osvježavanje i znanja i vještina. 
Upravo stoga želimo u budućnosti staviti naglasak na razvoj programa cjeloživotnog obrazovanja 
koje izrađujemo u suradnji s poduzetnicima i udrugama poduzetnika koji ponajbolje znaju što je 
ono što je od vještina i znanja potrebno njihovim sadašnjim, ali i budućim zaposlenicima
 

PRAVNI FAKULTET OSIJEK

Izv. prof. dr. sc. 
Tunjica Petrašević, 
dekan

¬ Nova akademska godina donosi i nove izazove, posebice zbog 
globalne pandemije u kojoj smo se našli, ali mi smo voljni i spre-
mni ne samo suočiti se s njima nego iz svake prijetnje tražiti pri-
liku za poboljšanja. Vezano uz konkretne planove, pratimo pre-
poruke: dana 3. rujna 2021. godine zaprimili smo od resornog 
Ministarstva dopis Preporuke za održavanje nastave na visokim 
učilištima u razdoblju pandemije bolesti covid-19 uz primjenu pro-
tuepidemijskih mjera za akademsku godinu 2021./2022. koje je izradio Hrvatski zavod za javno zdrav-
stvo. Iz preporuka jasno proizlazi da će se nastava održavati na klasičan, kontaktan način, kao na-
stava uživo, uz prisutnost nastavnika i studenata na visokom učilištu. S obzirom na to da je i dalje 
potrebno održavati propisani razmak među studentima od najmanje 1,5 m, to nam značajno oteža-
va organizaciju nastave zbog velikih grupa studenata, a relativno malih kapaciteta dvorana. To zna-
či da ćemo studente morati dijeliti u više nastavnih grupa i razmjerno tomu skratiti satnicu preda-
vanja kako bismo osigurali razmak i poštivanje svih propisanih epidemioloških mjera. Prema našim 
saznanjima, većina je naših nastavnika cijepljena s obje doze cjepiva, no nemamo podatke o broju 
cijepljenih studenata. Kako nastava u akademskoj godini započinje zimskim semestrom, smatramo 
da će biti potrebno dodatno podizati svijest naših studenata o važnosti cijepljenja radi vlastite i si-
gurnosti drugih kolega studenata i nastavnika.

¬ Pravni fakultet Osijek odlično se “snašao” u izvođenju nastave u virtualnom okruženju u prote-
kle dvije akademske godine. Nastava se izvodila uživo gdje su to okolnosti dopuštale, u pravilu u 
manjim grupama: na seminarima, vježbama i izbornim kolegijima. U većim grupama poticalo se 
održavanje nastave u tzv. hibridnom modelu (djelomično u dvorani i djelomično online) gdje su stu-
denti bili podijeljeni u dvije grupe (po potrebi i tri) i izmjenjivali se u dvorani po tjednima. Među 
prvima smo na Sveučilištu donijeli još u travnju 2020. godine odluku o mogućnosti i načinu održa-
vanja kolokvija i ispita na daljinu.
Prema internoj anketi o zadovoljstvu studenata provođenjem online nastave provedenoj u svibnju 
2020. godine, vidljivo je da su studenti spremni prilagoditi se svim ponuđenim modelima, ali sma-
traju da najbolje rezultate daje neposredan kontakt s nastavnikom u dvorani. Smatram da je inte-
rakcija studenata i nastavnika te samih studenata sastavni i važan dio obrazovnog procesa. S obzi-
rom na to je student naša ishodišna točka, radimo sve kako bi naši studenti bili zadovoljni.
Ipak, ako bude potrebe i dođe do novog vala virusa, a resorno Ministarstvo i Sveučilište daju takvu 
Uputu, Fakultet je spreman prijeći na nastavu u virtualnom okruženju u cijelosti i sve službe i dje-
latnici voljni su i predani postizanju maksimuma u tom procesu.

¬ Fakultet je u srpnju 2020. godine usvojio Strateški program Pravnog fakulteta Osijek za razdo-
blje 2020. – 2025. godine, a kojim je zadan novi pravac razvoja Fakulteta s jasno definiranom misi-
jom i vizijom. Strateški program prati Akcijski plan za provođenje Strateškog programa (od 9. stu-
denog 2020.) kojim su jasno definirane aktivnosti, odgovorne osobe i/ili tijela za njihovu provedbu, 
indikatori i rokovi. Vizija Fakulteta jest biti utjecajna visokoobrazovna ustanova, prepoznatljiva 
kao društveno odgovorna organizacija koja pruža i provodi vrhunsko obrazovanje i istraživanja te 
unaprjeđuje znanje, pravdu i javno dobro u svojem bližem i daljem okruženju, imajući u središtu 
studenta.
S obzirom na to da je naša vizija vođena vrijednostima kompetentnosti, pravednosti te pristupačno-
sti, i iduća godina treba biti korak dalje na putu postizanja izvrsnosti kojoj uvijek težimo. Konkret-
no, planiramo raditi na otklanjanju otkrivenih problema vezanih uz sam prostor.
Pravni fakultet Osijek trenutačno ‘posluje’ na četirima lokacijama što bitno otežava organizaciju na-
stavnog procesa i umanjuje kvalitetnu administrativnu i tehničku podršku. Uz sve to smo “podsta-
nari” u svim prostorima koje koristimo. Prioritet u razdoblju pred nama treba biti izgradnja nove 
zgrade Pravnog fakulteta na lokaciji Sveučilišnog kampusa. Izgradnjom akademskog centra prav-
ne izvrsnosti – Pravnog fakulteta, cilj je stvoriti središnje obrazovno mjesto studenata i nastavnika 
pravne struke za ovaj dio Hrvatske i šire regije. Nova će zgrada prije svega biti obrazovno središte 
koje će pružati kvalitetne uvjete za učenje i istraživanje pravnih znanosti i studentima i nastavnici-
ma. Buduća zgrada Pravnog fakulteta izgradit će se u Kampusu, prostoru od izuzetnog urbanog i 
mentalnog te memorijskog značaja. Taj je prostor trenutačno najintenzivniji lokalitet transformira-
nja grada, odnosno izgradnje sveučilišnih sadržaja. Postupno, Kampus u urbanoj i mentalnoj slici 
zamjenjuje vojarnu. Prostori nove zgrade Pravnog fakulteta kreirat će poticajnu atmosferu i zdravu 
radnu okolinu usmjerenu na obrazovanje i kreativnost u procesu učenja i studiranja. Važno je ista-
knuti da u tome procesu imamo čvrstu podršku Uprave Sveučilišta na čelu s rektorom prof. dr. sc. 
Vladom Gubercem.

¬ Suočeni sa smanjenim brojem studenata, u veljači 2020. godine pokrenut je interni projekt Upra-
ve ”Zapravo za Pravo” u cilju promoviranja studijskih programa učeničkoj populaciji završnih go-
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dina srednjih škola i afirmacije pravne profesije u društvu. Projekt je osmišljen kako bismo tijekom 
oblikovanja sadržaja studijskog programa mogli uzeti u obzir prikupljene ideje, stavove i mišljenja 
učeničke populacije koja će uskoro započeti visoko obrazovanje o temama poput prava, pravično-
sti i pravednosti. Ujedno se pristupilo analizi percepcije pravne struke, Fakulteta, važnosti tijekom 
donošenja odlukeo studiranju ciljane skupine budućih studenata. Projekt se iz objektivnih razloga 
pandemije koronavirusa nije provodio u tekućoj ak. god. 2020./2021. U idućoj akademskoj god. pla-
niramo nastaviti s provođenjem tog projekta, a dobivene rezultate istraživanja uzet ćemo u obzir 
tijekom reforme naših temeljnih studijskih programa.
U sljedećoj akademskoj godini Fakultet će kao nositelj provoditi četiri međunarodna projekta: Time 
to Become Digital in Law-DiginLaw; Jean Monnet Module Language and EU Law Excellence; Building 
Lawyer Ethics Capacities i Environmental Legislation and Sustainable Economic Development – the 
State of Play in Serbia and Experiences of the Croatian EU membership. Među tim projektima posebno 
bih izdvojio projekt Time to Become Digital in Law – DigInLaw. Koristeći se prednostima moder-
nih tehnologija, DIGinLaw podiže svijest o digitalnim zahtjevima u visokom obrazovanju u područ-
ju prava i potiče stvaranje digitalne pismenosti i digitalnih kompetencija potrebnih na tržištu rada 
što doprinosi slobodnoj migraciji visokoobrazovanih radnika te stvaranju otvorenog i inkluzivnog 
društva pravnog znanja i otvorenog pristupa znanosti koja se bavi učincima digitalizacije na pravo 
i pravno obrazovanje.
Nastavit će se provedba partnerskih projekata čija je provedba započela u prethodnom razdoblju. 
Radi se o dvama međunarodnim projektima, Zaštita majki koje su protupravno odvele dijete: 
isprepletanje obiteljskog nasilja i roditeljske otmice djeteta – POAM i Pravni status i zaštita me-
đunarodno raseljenih osoba, izbjeglica, tražitelja azila i “nevidljivih” bez osobnih isprava te 
dvama nacionalnim projektima financiranim sredstvima Europskog socijalnog fonda: Zajedno do 
doma i Providentia Studiorum Iuris – Unaprjeđenje kvalitete studiranja na pravnim fakulteti-
ma u Hrvatskoj.
Pravni je fakultet i ove godine dobio financijsku potporu Ministarstva pravosuđa za projekt Telema-
tika u službi razvoja sustava primarne pravne pomoći za provedbu pružanja besplatne pravne 
pomoći kroz Pravnu kliniku Pravnog fakulteta “Osijek PRO BONO”.
Posebno je važno istaknuti da nam je Hrvatska zaklada za znanost, kroz Projekt razvoja karijera 
mladih istraživača – izobrazba novih doktora znanosti, odobrila financiranje za zapošljavanje 
doktoranda na razdoblje od četiri godine. Uz postojeći Projekt razvoja karijera mladih istraživača, 
koji se provodi od 2018. godine, to je drugi takav projekt na našem Fakultetu. Naši nastavnici aktiv-
no su, kao suradnici, uključeni i u druge projekte koje financira Hrvatska zaklada za znanost (istra-
živački i uspostavni istraživački projekti).
Kroz Mrežu pravnih fakulteta jugoistočne Europe (SEELS) sudjelujemo u provedbi projekta Moder-
nising European Legal Education (MELE) kojemu je cilj poboljšati transverzalne kompetencije i 
akademske vještine studenata unaprjeđenjem nastavnih vještina akademskog osoblja među svim 
partnerima konzorcija.
Sve navedeno usmjereno je na razvoj naše institucije, svih njezinih dionika, posebice studenata. Ra-
dujemo se razdoblju koji je ispred nas jer koliko god izazovno bilo – spremni smo prilagoditi se i u 
bilo kojim uvjetima dati najbolje od sebe.

 

KATOLIČKI BOGOSLOVNI FAKULTET U ĐAKOVU

Izv. prof. dr. sc. 
Vladimir Dugalić, 
dekan

 
¬ Iako se svakodnevno suočavamo s postupnim pogoršanjem 
epidemiološke situacije u našem društvu, nadamo se da ćemo 
moći kontaktno izvoditi nastavu, uz obvezno pridržavanje svih 
propisanih mjera opreza i zaštite. Tako smo uspjeli kontaktno 
izvoditi nastavu i tijekom cijelog ljetnog semestra još uvijek teku-
će akademske godine. U ovoj situaciji naša je prednost u tome što 
smo relativno mala akademska zajednica i relativno zatvorena jer 
većina je studenata smještena u Studentskom domu te nemamo 
mnogo studenata koji putuju na predavanja. To potvrđuje i činjenica da smo do sada imali zanema-
riv broj oboljelih studenata i nastavnika od bolesti COVID-19 te da nije postojala opasnost od širenja 
zaraze. Osim toga, predavaonice su relativno veće kvadrature te možemo održavati propisanu uda-
ljenost, a uz redovito prozračivanje i poduzimanje drugih epidemioloških mjera ostvarujemo sve 
nužne preduvjete za izvođenje kontaktne nastave.

¬ Tijekom pandemije, i kada smo zbog zatvaranja bili prisiljeni nastavu izvoditi na daljinu, proveli 
smo internu anketu među studentima o učincima takvog oblika izvođenja nastave na kvalitetu stu-
diranja. Rezultati ankete jasno su pokazali da i sami studenti priznaju da se to negativno odrazilo 
na kvalitetu studiranja što su uostalom pokazali i sami ispiti. Kao razloge pada kvalitete studenti 
su naveli, prije svega, da online nastava ne može zamijeniti kontaktni oblik nastave, a naveli su i da 
kod kuće često nemaju prikladne uvjete za učenje. Suočeni s tim izazovima, a ako ponovno dođe 
do onemogućavanja kontaktne nastave, nastojat ćemo što više biti online u kontaktu sa studentima 
i ponuditi dodatne konzultacije. Većina nastavnika pripremila je e-kolegije i time omogućila pristup 
nužnoj literaturi jer studenti se u tim okolnostima ne mogu služiti knjižnicom. Ovih dana dovršit 
ćemo opremanje jedne prostorije s videokonferencijskom opremom te će i to zasigurno pridoni-
jeti podizanju kvalitete nastave na daljinu, ali i omogućavanje znanstvenih konferencija na daljinu 
te drugih oblika znanstvene umreženosti. Ipak se nadamo, uz pridržavanje epidemioloških mjera 
i činjenice da se veći broj studenata i nastavnika cijepio, da neće doći do onemogućavanja kontak-
tne nastave.
¬ Unatoč pandemiji, uspjeli smo uspješno provesti reakreditaciju naše visokoškolske ustanove i 

ovih smo dana dobili dopusnicu za nastavak rada. To je zasigurno veliki poticaj za budući rad te 
nam sada predstoji izrada strateškog plana razvoja za iduće razdoblje. Daljnje podizanje kvalitete 
studiranja također je jedan od budućih prioriteta kao i sve veće sudjelovanje naših nastavnika u 
znanstvenim projektima što će istovremeno pridonijeti i daljnjem osnaživanju znanstveno-istraži-
vačkog rada. Nastojat ćemo i objaviti priručnike iz pojedinih područja te ubrzati proces katalogi-
zacije i digitalizacije knjižnične i arhivske građe kako bi bila što dostupnija i širem krugu znanstve-
nika. Poticanje nastavnika da napreduju u nastavno-znanstvena zvanja istovremeno će stvoriti i 
preduvjete da možemo što hitnije pokrenuti doktorski studij i tako izrasti u još kvalitetniju sastavni-
cu našeg Sveučilišta. U godinama koje slijede želja nam je i osigurati izmješteni prostor u Osijeku za 
izvođenje dijela nastave kako bismo se što bolje integrirali u osječko Sveučilište.

¬ Iduće akademske godine planiramo dovršiti elaborate za četiri nova studijska programa (preddi-
plomski i diplomski dvopredmetni studij Teologije, tri specijalistička poslijediplomska studija) te tri 
programa cjeloživotnog učenja. Uvjereni smo da ćemo tako osigurati da naša institucija bude još 
poželjnije mjesto studiranja te privući nove studente, a istovremeno i omogućiti lakše zapošljava-
nje naših studenata na područjima koja su trenutačno deficitarna. Osim toga, dovršit ćemo zapo-
četi proces osnivanja dvaju znanstvenih centara koji će omogućiti interdisciplinarno znanstveno 
istraživanje problematike braka i obitelji te ekumenskih perspektiva na našem području. Ako epi-
demiološke prilike dopuste, početkom lipnja sljedeće godine bit ćemo domaćini druge Teologija-
de, znanstveno-duhovnog skupa studenata teologije iz Republike Hrvatske, Bosne i Hercegovine 
te Slovenije, a u pripremi je i održavanje šest znanstveno-stručnih konferencija i skupova od kojih 
bih istaknuo međunarodnu znanstvenu konferenciju U kakvog Boga ljudi danas vjeruju, odnosno ne 
vjeruju? Teologija i psihologija u dijalogu koja će se održatiu listopadu ove godine u suradnji s Teo-
loškim fakultetom Sveučilišta u Ljubljani. Osim toga, kao i prošlih godina, organizirat ćemo i neko-
liko gostujućih predavanja za studente kako bismo zajedno promišljali o aktualnim pitanjima Crkve 
i društva.

 

FILOZOFSKI FAKULTET OSIJEK

Izv. prof. dr. sc.  
Ivan Trojan,  
dekan

 
¬ Vjerujem da većina znanstveno-nastavnog i nastavnog osoblja 
te studenata na Filozofskom fakultetu dijeli moju satisfakciju či-
njenicom da započinjemo s kontaktnim, jedinim prirodnim obli-
kom nastavnog procesa. Kada tomu pridodamo naše usmjerenje 
na humanističko i društveno znanstveno područje, svaki drugi 
oblik nastave, koji smo domišljavali i probavali u nesretnom raz-
doblju, čini se patvorenim i necjelovitim.
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¬ Ne sumnjajte ni trenutka da profesori na Filozofskom fakultetu nisu uložili maksimum svojih mo-
gućnosti kako bi studentima prenijeli osmišljene sadržaje i to na najrazličitije načine, pokazujući 
često sposobnosti koje ulaze u prostor najzahtjevnijih procesa izvođačke umjetnosti, poznajući i 
vješto se koristeći digitalnom tehnologijom. Unatoč tim uspješnim nastupima, što potvrđuju i stu-
dentske ankete te njihov uspjeh na ispitima, iskreno se nadam da smo zaključili jedno doslovce ne-
ljudsko razdoblje u našim životima.
Kada govorimo o psihološkoj potpori studentima i profesorima tijekom dugotrajnog udaljavanja i 
izolacije, upozoravam vas na jedan od najboljih studija Psihologije u Hrvatskoj, dakako na Filozof-
skom fakultetu, čiji su stručni djelatnici bili na usluzi ne samo studentima i profesorima našega fa-
kulteta već i cjelokupnog Sveučilišta. Tako će biti i u budućnosti. 

¬ Viziju možemo sažeti u jednu jaku riječ – povjerenje. Valja raditi na jačanju motivacije znanstve-
nika – nastavnika na našem fakultetu, postaviti ga u središte svih upravljačkih procesa na institu-
ciji, osigurati mu materijalnu i logističku potporu za svaku znanstvenu, nastavnu i izvannastavnu 
aktivnost koju čini za boljitak naše institucije. Time ne samo da se pridonosi njihovim znanstvenim 
evolucijama već se promiče prenošenje potpune humanističke i društveno-komunikacijske infor-
macije studentima čija kvaliteta ovisi o mukotrpnom i ustrajnom radu na vlastitom usavršavanju. 
U tom slučaju, kada su humanističke i društveno-komunikacijske vrijednosti eksplicitno sadržajem 
svih međuljudskih odnosa, studenti postaju dionicima nastavnog procesa u kojem će biti pozvani i 
visokomotivirani aktivno sudjelovati tijekom svih segmenata visokoškolskog odrastanja i obrazova-
nja, cijeneći i usavršavajući kritički pogled i misao.

¬ Nama je bez uvijanja Čovjek u srži, središtu naših znanstvenih napora te, slijedom, podučavanja. 
Pritom je dakako neophodna čvrsta sinergija i međusobno uvažavanje Ministarstva znanosti i ob-
razovanja Republike Hrvatske, Rektorata Sveučilišta J. J. Strossmayera i Filozofskog fakulteta. Vje-
rujem da ćemo, zahvaljujući toj suradnji, uspjeti realizirati sve planirane projekte i programe, kojih 
je mnogo.

 

AKADEMIJA ZA UMJETNOSTI I KULTURU U OSIJEKU

Prof. dr. sc.  
Helena Sablić Tomić, 
dekanica

 
¬ Na Akademiji su u tijeku pripreme za novu akademsku godinu. 
Nastava će se izvoditi kontaktno uz prilagodbu veličina studijskih 
grupa i zadataka. Iako nema nastave, na Akademiji je i u rujnu 
vrlo živo jer su profesori i studenti iskoristili toplije mjesece i bo-
lju epidemiološku situaciju za realizaciju brojnih projekata koji 
su zbog pandemije bili na čekanju.
Završeno je uređenje nove Koncertne dvorane u Sveučilišnom 
kampusu što će sigurno unaprijediti uvjete studiranja studenata glazbe, krenulo se u adaptaciju 
Studentskog salona na Akademiji u Tvrđi kako bi studenti u novoj akademskoj godini dobili potica-
jan prostor za kreativne susrete, prezentacije radova i druženje. Uložena su znatna financijska sred-
stva u nabavu informatičke i druge opreme te novih knjižničnih naslova.

¬ Pandemija je, kao i u svim obrazovnim ustanovama, rezultirala trenutačnim iznenađenjem i za-
stojem. Međutim uz dobru i pravovremenu suradnju Ministarstva znanosti i obrazovanja, Sveu-
čilišta Josipa Jurja Strossmayera i Uprave Akademije za umjetnost i kulturu te svih zaposlenika i 
studentica i studenata, nastava je dovedena na primjerenu razinu. Vrlo su brzo osigurani tehnički 
preduvjeti za online nastavu te su nastavnici prilagodili svoje kolegije što je rezultiralo ispunjava-
njem stečenih kompetencija i ostvarivanjem zadanih ishoda učenja.
Što se tiče budućnosti, prvo se nadamo da do novog zatvaranja više neće doći, a ako se to ipak do-
godi, sada smo mnogo spremniji i uhodaniji te tehnički prilagođeniji pa ne sumnjamo da ćemo s na-
šim nastavnicima, studenticama i studentima brzo i kvalitetno odgovoriti na sve izazove kako smo 
do sada uvijek i činili.

¬ Dugoročna je vizija Akademije postati vodećom regionalnom visokoobrazovnom ustanovom u 
području umjetničke prakse i teorije, kulturnih studija i kreativnih industrija. U budućnosti ćemo 
se nastojati brendirati kao akademija održivog razvoja, zelena i digitalna akademija.
U vidu toga Akademija si postavlja kratkoročne ciljeve koji uključuju sustavno i stalno poboljšava-
nje kvalitete studijskih programa, prilagođavanje nastavnih sadržaja, metoda poučavanja i praće-
nje suvremenih tehnologija u svrhu ostvarivanja ishoda učenja naših studenata koji će, uslijed tih 
nastojanja, biti široko obrazovani i visokokvalificirani umjetnici i znanstvenici, kompetitivni na tr-
žištu rada.
Planiramo daljnje povezivanje, razvoj, preoblikovanje postojećih i uvođenje novih umjetničkih i 
studijskih programa iz područja znanosti o umjetnosti. Nastojimo ostvariti interdisciplinaran pri-
stup poučavanju koji će omogućiti našim studentima međusobnu suradnju kroz rad na profesio-
nalnim projektima. Provodit ćemo stalno usavršavanje nastavnog i administrativnog kadra u svrhu 
postizanja akademske izvrsnosti te ostvarivanje dvosmjerne komunikacije student — mentor kao i 
uključivanje raznorodnih umjetničkih i znanstvenih disciplina u realizaciju zajedničke višediscipli-
narne i interdisciplinarne prakse, uz intenziviranu suradnju s realnim sektorom.
Planiramo proširiti suradnju s visokoškolskim i kulturnim ustanovama iz Hrvatske i inozemstva te u 

dolazećem razdoblju osmisliti i provesti veće projekte u realizaciju kojih će biti uključeni svi umjet-
nički, znanstveni, administrativni i tehnički kapaciteti Akademije. Također, nadamo se da ćemo u 
što skorijoj budućnosti uspjeti nabaviti koncertni klavir.

¬ Ova akademska godina donosi nastavak provedbe europskih projekata na kojima je Akademija 
partner. Unutar projekta Kreativne Europe, EU Contemporary Puppetry Critical Platform, kojemu je 
nositelj Lutkovno gledališče iz Ljubljane, uz partnere iz Škotske i Litve bavimo se upućivanjem na 
važnost i potencijale suvremenog lutkarstva te razvoj lutkarske kritike kroz obrazovanje budućih 
kritičara i otvaranje medijskog prostora kritici. U okviru Erasmus+ programa partneri smo na pro-
jektu Developing a Multidisciplinary Diploma on Art Therapy in Health Education/HEALING kojemu 
je nositelj Sveučilište u Jordanu, a okuplja partnere iz Jordana, Tunisa i Europske unije radi potica-
nja razvoja kreativnih terapija te obrazovanja o istim.
Pokrećemo i dva nova festivala. Riječ je o Artomaniji i PUnKt-u, intermedijalnom festivalu književ-
nosti. Također, vjerujemo da ćemo u sljedećoj akademskoj godini realizirati dva Akademijina pro-
jekta. Riječ je o umjetničkom projektu Unutarnji vrtovi i znanstvenom projektu Tehnologija i (post)
humanost.
Akademija će nastaviti sa svojim godišnjim projektima poput Dioniza, Lutkokaza, Godišnje izložbe 
svih odsjeka i brojnih drugih. Spomenula bih i nastavak uspješne Međunarodne umjetničke i znan-
stvene konferencije Osobe s invaliditetom u umjetnosti, znanosti, odgoju i obrazovanju kao i znan-
stvene konferencije Europski realiteti.

  

FAKULTET ZA ODGOJNO I OBRAZOVNE ZNANOSTI U OSIJEKU

Prof. dr. sc.  
Damir Matanović, 
dekan 

¬ Nastavni će se proces na Fakultetu za odgojne i obrazovne zna-
nosti odvijati prema preporuci ministra Fuchsa, ali ipak i u skla-
du s našim stvarnim mogućnostima što znači da će se nastava 
odvijati kontaktno, ali ćemo predavačke skupine ipak morati po-
dijeliti u dva dijela jer nam naši prostorni kapaciteti ne dopušta-
ju drugačije. U tom slučaju, nastava će se u predavačkome dijelu 
izvoditi u skraćenom obliku, ali kako nam je napisao ministar, i 
20 minuta uživo bolje je od 45 minuta na daljinu pa ćemo se toga 
i držati. Seminarske i skupine određene za vježbe ići će u potpu-
nosti kontaktno i u punoj satnici prema usvojenom izvedbenom programu. Ističemo i da će se me-
todičke vježbe održavati u našim vježbaonicama, osnovnim školama i dječjim vrtićima u realnom 
vremenu, kontaktno s učenicima.

¬ Pandemija se odrazila na dosadašnji rad tako da smo nastavu prošle akademske godine izvodili 
hibridno, kombinacijom nastave na daljinu i nastave uživo. Uspjeli smo realizirati nastavu u potpu-
nosti sa svim očekivanim ishodima svakoga kolegija. Fakultet za odgojne i obrazovne znanosti ulo-
žio je svoja vlastita sredstva u digitalnu platformu BigBlueButton te smo se na vrijeme osigurali za 
sve oblike zatvaranja sustava, tzv. lockdowna. Osim što smo nastavnicima osigurali digitalnu plat-
formu, znatna smo sredstva uložili i u računalnu opremu, prijenosna računala za nastavnike, ali i 
studente slabijeg socioekonomskog statusa. Uz navedeno, koristili smo i profesionalne institucijske 
zoom-licence kojima smo također poboljšavali izvođenje nastave u realnom vremenu i prema stvar-
nom rasporedu kako naši studenti ne bi ni u jednom trenutku osjećali tegobe koje nam je namet-
nula pandemija.

¬ Vizija Fakulteta za odgojne i obrazovne znanosti usmjerena je prema novim studijskim progra-
mima, a upravo su nam u proceduri preddiplomski i diplomski studij Rehabilitacije, a u visokom je 
stupnju pripreme i preddiplomski i diplomski studij Logopedije, u planu je izrada elaborata preddi-
plomskoga i diplomskoga studija Radne terapije. Također ističemo i pripremu jednoga vrlo zani-
mljivog specijalističkog studija koji pripremamo i izrađujemo u suradnji s Prehrambeno-biotehno-
loškim fakultetom našega Sveučilišta.

¬ Planirane su prijave na Hrvatsku zakladu za znanost, projekti su već pripremljeni te se samo čeka 
natječaj. Planiramo se prijaviti i na projekte koje financira Europski socijalni fond, a koji su u naja-
vi, kao i na KA2 projekte koji bi trebali biti raspisani krajem ove kalendarske godine i kojima ćemo 
osnažiti međuinstitucijsku suradnju naše sastavnice i nama srodnih fakulteta u Europi, ali i u svije-
tu. Jedan od planiranih KA2 projekata jest suradnja sa Hankuk University of Foreign Studies, Južna 
Koreja iz Seula s kojim smo već ostvarili prvotne kontakte i pronašli zajedničke interesne točke. Uz 
navedene projekte, planiramo i dalje poticati naše kolege s internim fakultetskim projektima, a na-
damo se da će i Sveučilište raspisati natječaj za interne sveučilišne projekte te da će se naši nastav-
nici moći prijaviti i na njih. 
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KINEZIOLOŠKI FAKULTET OSIJEK

Prof. dr. sc.  
Vesnica Mlinarević, 
dekanica 

¬ S obzirom na to da je Kineziološki fakultet Osijek nova sastav-
nica osječkog Sveučilišta koja je osnovana prije tek nešto više od 
godinu dana, ispred nas je velik izazov organizacije nastave. Kine-
ziološki fakultet Osijek u novoj akademskoj godini broji šest stu-
dijskih grupa, tri studijske grupe s više od 60 studenata na svakoj 
godini preddiplomskog sveučilišnog studija Kineziologija, dvije 
studijske grupe s približno 40 studenata na diplomskom sveu-
čilišnom studiju Kineziološka edukacija i prvi naraštaj izvanred-
nog preddiplomskog sveučilišnog studija Kineziologija s više od 
30 studenata, ukupno 300-tinjak studenata. Zbog kompleksnosti našeg studija u infrastrukturnom 
smislu organizacije, naš je plan u ovoj godini još bolje uskladiti nastavu kako bi studentima ona bila 
još kvalitetnija. Mi smo jedini fakultet koji osim predavaonica mora uskladiti cijeli niz drugih loka-
cija za održavanje nastave jer kolegiji kao što su vaterpolo, plivanje, gimnastika, nogomet, skijanje 
ili atletika ne mogu se izvoditi isključivo u predavaonici na fakultetu. Nastava na navedenim studij-
skim programima odvija se zasad u iznajmljenom prostoru i na više lokacija u gradu Osijeku, na 
Sveučilištu i na drugim sastavnicama Sveučilišta, u Sportskim objektima, Gradskom vrtu, dvorani 
Sokol, Srednjoškolskom centru, metodičke vježbe u pojedinim odgojno-obrazovnim ustanovama te 
stručna praksa u sportskim klubovima. Težit ćemo i dalje osiguranju prostora za kvalitetnu nastavu 
u nadi što brže izgradnje vanjskih sportskih terena u kampusu i izgradnje novih znanstveno-istra-
živačkih i nastavnih kapaciteta u kampusu. Osim navedenog, sinergija nastavnika i uprave, fakultet 
s našim studentima u prvom nam je planu, stoga ćemo u idućoj godini raditi upravo na jačanju te 
sinergije kroz zajedničke projekte s našim studentima te suradnim ustanovama i klubovima. Osim 
pozvanih predavanja znanstvenika i stručnjaka iz područja kineziologije, biomedicine, sportske 
psihologije i edukacije, bit će motivacijskih predavanja poznatih sportaša i trenera, predstavljanja 
i zajedničkih projekata s Krpan – Babić nogometnom akademijom, vjerujemo i NK Osijekom, ruko-
metnim klubom i drugima te pojedincima. Akademski i stručni rast i razvoj studenata poticat ćemo 
individualnim pristupom s nastavnicima, u poticajnom i didaktički kreativnom nastavnom ozračju.
Težit ćemo i dalje partnerstvu sa studentima koji obrazovanjem stječu kompetencije te doprinose 
razvoju i rastu Kineziološkog fakulteta svojim idejama, kreativnošću i inovativnošću kao sukreatori 
fakultetske kulture.

¬ Prošlu su akademsku godinu obilježili pandemijski uvjeti i nastava je bitno bila drugačija od one 
na kakvu su studenti i studentice naviknuli, a studenti prve godine očekivali. Pandemija je kod nas 
kao i na drugim sveučilišnim sastavnicama zasigurno otežala održavanje nastave, posebice zbog či-
njenice da se kod nas velik dio praktične nastave održava u kontaktnom obliku. Uz izrazito velike 
napore naših nastavnika prebrodili smo proteklu godinu kada, nažalost, nismo mogli biti u sport-
skim dvoranama koliko smo željeli, a da pritom zadržimo kvalitetu nastave. Vjerujemo da će iduća 
akademska godina ipak biti povoljnija na što se i pripremamo. Kada govorimo o pripremama za na-
stavu, one ovise o preporukama nadležnih tijela koja smo u potpunosti poštivali cijelo vrijeme pan-
demije bez obzira na otegotne okolnosti i manjak prostora po pitanju održavanja nastave.

¬ Iskrenošću, angažiranošću, strašću i predanošću za razvoj KIFOS-a pod motom “Zajedno bolji 
svaki dan” na našu viziju gledamo dugoročno. Stoga nam je važno jačanje ljudskih potencijala i tim-
ski rad jer snaga je tima svaki član, a snaga svakog člana jest tim. Zajedništvom, predanim radom u 
nastavi, istraživanju, administraciji i održavanju, suvremenim i tržištu okrenutim studijima vidim 
nas kao prepoznatljiv, važan i poželjan Kineziološki fakultet Osijek s perspektivom rasta prema iz-
vrsnosti.
Kineziološki fakultet Osijek teži unaprjeđenju kvalitete nastave, razvijanju novih studijskih progra-
ma, projekata i programa cjeloživotnog obrazovanja u skladu s potrebama društva i sporta kao glo-
balne univerzalne vrijednosti. Iz te vizije očituju se i aktivnosti u narednoj godini, a to je naše pozi-
cioniranje na akademskoj karti sveučilišta, države i šire kao visokoobrazovne institucije koja je prije 
svega kvalitetno, poželjno i ugodno mjesto studiranja, ali i mjesto koje će svojim studentima omo-
gućiti kvalitetu nastavnog programa te pozicioniranje u širem prostoru glede znanstvenih istraži-
vanja i projekata.
Svakako kao fakultet vidimo svoju ulogu i u ostvarivanju ciljeva Strategije razvoja sporta grada Osi-
jeka do 2030. godine. Stoga je ostvarena suradnja Odjela za društvene djelatnosti Odsjeka za sport 
grada Osijeka i Kineziološkog fakulteta Osijek s ciljem ustroja Dijagnostičkog centra za istraživanja 
u kineziologiji čime bi se omogućio znanstveno-istraživački rad u interdisciplinarnim i višedisci-
plinarnim područjima, pomoć sportašima i trenerima u procesu sportskog treninga, dijagnostike 
stanja antropoloških obilježja korisnika svih životnih dobi kao i postupaka dijagnostike u kinezite-
rapiji.
Velike mogućnosti kineziologije, njezine interdisciplinarnosti i višedisciplinarnosti omogućuju Ki-
neziološkom fakultetu, iako mladoj sastavnici Sveučilišta J. J. Strossmayera u Osijeku, pozicionira-
nje kao relevantnog čimbenika na Sveučilištu i drugim društvenim instancama. Taj je potencijal 
moguće iskoristiti za promicanje tjelesne aktivnosti i tjelesnog vježbanja kao neizostavnog čimbeni-
ka zdravlja. Zbog geografskog položaja, Kineziološki fakultet Osijek ima priliku razviti se u partner-
sku znanstveno-istraživačku instituciju sa srodnim fakultetima u Republici Hrvatskoj i u susjednim 
zemljama. Stoga nam predstoji razdoblje u kojem se moramo na Sveučilištu i lokalnoj zajednici po-
zicionirati kao visokoškolska institucija na kojoj će se provoditi suvremena znanstvena, stručna i 
obrazovna djelatnost s pretpostavljenim ciljem izvrsnosti na svakoj razini.

¬ U idućoj akademskoj godini planiramo mnogo aktivnosti. Već se krajem rujna uključujemo sport-
skim aktivnostima u Europski tjedan sporta od 23. do 30. rujna 2021., u projektu za Naši će studen-
ti organizirati različite sportske aktivnosti na otvorenom pa je Europski tjedan sporta uvertira u 
novu akademsku godinu jer se održava u istom tjednu kada započinje akademska godina. Ono što 
zasigurno možemo reći jest da će biti prepoznatljiv naš događaj Slavonka x-ica, studentska utrka 
krajem svibnja na Međunarodni dan sporta u povodu Dana Fakulteta. Pozitivne reakcije sudionika 
prethodne x-ice obvezuju nas da iduću organiziramo još bolje. Ozbiljan projekt u idućem razdoblju 
jest nakladnička djelatnost, tj. KIFOS-ov znanstveni časopis s međunarodnim uredništvom. Nakon 
ovogodišnjeg znanstvenog kolokvija,,Tjelesno vježbanje, društvo i zdravlje” u novoj akademskoj 
godini planira se organizacija 1. znanstvene konferencije istog naziva.
U suradnji sa Sveučilištem Josipa Jurja Strossmayera na IRI projektu započeli smo rad na projektu 
za izgradnju sportske infrastrukture koja će se osim za znanstveno-istraživački i društveno koristan 
rad moći koristiti i za obavljanje nastavne djelatnosti čime bi kvalitetu nastavnog procesa mogli po-
dići na višu razinu, a dugoročno bi bilo moguće i preseljenje dijela djelatnika u nove prostore.
Također, u postupku je prijave projekt “Razvoj društvenog potencijala za rad s osobama s invalidi-
tetom u sportu”. Naime, na inicijativu Hrvatskog paraolimpijskog odbora i u skladu s Nacionalnim 
programom športa u kojem izrijekom stoji da je u sustavu športa evidentan nedostatak mogućnosti 
stjecanja stručnih kvalifikacija za trenere u športu osoba s invaliditetom pa je stoga nužno pristupiti 
izradi sustavnih rješenja, odnosno programa kolegija koji bi se izvodili na kineziološkim fakultetima 
odnosno putem ustanova za osposobljavanje i usavršavanje u športu. Temeljem navedenog, Kinezi-
ološki fakultet Osijek nakon prvog je naraštaja studenata proveo Izmjene i dopune preddiplomskog 
sveučilišnog studijskog programa Kineziologija kako bi bio u skladu sa znanstvenim dosezima i po-
trebama na tržištu rada te je senzibilizirana i potreba uvođenja novog kolegija pod nazivom “Sport 
za osobe s invaliditetom i djecu s teškoćama u razvoju”. Na taj način Kineziološki fakultetu Osijek 

postaje prvi kineziološki fakultetu u Republici Hrvatskoj koji taj kolegij uvodi kao obvezan za sve 
studente na preddiplomskom sveučilišnom studiju Kineziologija. Tako će se omogućiti opremanje 
fakulteta potrebnom nastavnom opremom i rekvizitima, ali će se stvoriti i platforma za znanstveno-
istraživački rad u smislu razumijevanja dosega i napretka u sportu osoba s invaliditetom i u društve-
nom i u natjecateljskom smislu.

 

FAKULTET ELEKTROTEHNIKE, RAČUNARSTVA I INFORMACIJSKIH 
TEHNOLOGIJA OSIJEK

Izv. prof. dr. sc. 
Tomislav Matić, 
dekan

  
¬ Kao i dosadašnjih godina, studijski programi FERIT-a privukli 
su velik interes maturanata. U novoj akademskoj godini očekuje-
mo povoljniju epidemiološku situaciju koja će omogućiti izvođe-
nje nastave uživo što je iznimno važno za tehničke fakultete na 
kojima su laboratorijske vježbe ključan oblik nastave. Uz redovi-
to izvođenje studijskih programa, od dodatnih aktivnosti vezanih 
uz nastavu, u sljedećoj se akademskoj godini očekuje dovršetak 
provedbe triju projekata financiranih u okviru poziva na dostavu 
projektnih prijedloga “Provedba HKO-a na razini visokog obrazovanja” kojima će se preddiplom-
ski i diplomski sveučilišni studijski programi te preddiplomski stručni studij Računarstva uskladiti 
s Hrvatskim kvalifikacijskim okvirom.

¬ Pandemija koronavirusa značajno je utjecala na rad u nastavi u posljednjim dvjema akademskim 
godinama. FERIT se uspješno prilagođavao novonastalim okolnostima i, unatoč otežanim uvjetima, 
osiguravao ostvarenje ishoda učenja na svim studijskim programima. S obzirom na dinamičnu pro-
mjenu okolnosti i epidemioloških mjera, donosile su se pravodobne odluke uz redovitu i učinkovi-
tu komunikaciju sa studentima i studentskim zborom. U laboratorijima su ugrađene pregrade od 
pleksiglasa kako bi se omogućilo izvođenje laboratorijskih vježbi uživo. Brza prilagodba nastavnih 
procesa te planiranje i praćenje provedbe izvedbenog plana, u skladu s preporukama Hrvatskog za-
voda za javno zdravstvo te Ministarstva znanosti i obrazovanja, olakšani su zahvaljujući informacij-
skim sustavima FERIT-a koje stalno unaprjeđujemo. Ako dođe do pogoršanja epidemioloških uvje-
ta, institucija je osigurala preduvjete za održavanje nastave u virtualnom okruženju. Za olakšano 
izvođenje nastave u takvim uvjetima iznimno će biti važno podići svijest o važnosti cijepljenja kod 
studenata.

¬ Izvođenjem studijskih programa vizija je FERIT-a studentima prenositi znanja stečena kroz pro-
vedbu znanstveno-istraživačkih projekata i suradnju s gospodarstvom. U tom kontekstu, za daljnje 
unaprjeđenje studijskih programa i zadovoljavanje potreba tržišta rada, vrlo je važan razvoj istraži-
vačke infrastrukture i ljudskih potencijala. Istraživačku infrastrukturu i prostorne kapacitete plani-
ramo osigurati izgradnjom i opremanjem nove zgrade Fakulteta u prostoru Kampusa što je važan 
preduvjet za daljnji razvoj istraživačkih potencijala i unaprjeđenje nastavnih procesa. Uz brzi rast 
IT sektora u okruženju, raste i potreba za sve većim brojem stručnjaka s različitim specifičnim kom-
petencijama u poljima elektrotehnike, računarstva i informacijskih tehnologija. Kako bi se zadovo-
ljile potrebe gospodarskog sektora i osigurao dovoljan broj stručnjaka za tržište rada, u idućem će 
razdoblju biti nužno i povećanje broja nastavnika u suradničkim i znanstveno-nastavnim zvanjima. 
Time bi se osigurala izobrazba dovoljnog broja kvalitetnih stručnjaka za tržište rada, ali i kompeti-
tivnost u provedbi znanstvenih istraživanja na međunarodnoj razini.

¬ Intenzivan rad u pripremi i prijavi nacionalnih i međunarodnih projekata rezultirao je brojnim 
ugovorenim znanstveno-istraživačkim projektima, projektima suradnje s gospodarstvom, popula-
rizacije znanosti, unaprjeđenja nastavnih procesa te infrastrukturnih projekata. Trenutačno je u 
provedbi više od 30 projekata među kojima se izdvaja devet znanstveno-istraživačkih projekata 
koje financira Hrvatska zaklada za znanost, šest IRI projekta koje financira Hrvatska agencija za 
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malo gospodarstvo, inovacije i investicije (HAMAG-BICRO), četiri projekta financirana iz Europskog 
fonda za regionalni razvoj u sklopu poziva “Ulaganje u znanost i inovacije – Prvi poziv” te jedan HO-
RIZON 2020 projekt financiran u sklopu poziva H2020-EU.2.1.1.2. Navedenim projektima unaprje-
đuje se znanstvena, nastavna i stručna djelatnost na FERIT-u i osigurava praćenje najnovijih trendo-
va u znanstveno-istraživačkom radu i visokom obrazovanju na međunarodnoj razini.
 

PREHRAMBENO- TEHNOLOŠKI FAKULTET OSIJEK

Prof. dr. sc.  
Jurislav Babić,  
dekan

 
¬ Organizacija nastavnih aktivnosti na Prehrambeno-tehnološ-
kom fakultetu Osijek za akademsku godinu 2021./2022 temeljit 
će se na Preporukama za održavanje nastave na visokim učilištima 
Hrvatskog zavoda za javno zdravstvo i Ministarstva znanosti i ob-
razovanja.
Plan je Uprave PTFOS-a da studenti pohađaju nastavu što je mo-
guće više u prostorima Fakulteta (predavaonicama i laboratoriji-
ma). Kako bi na optimalan način zaštitili zdravlje studenata i za-
poslenika te održavali kontinuitet i kvalitetu nastavnog procesa, neprekidno ćemo se prilagođavati 
trenutačnoj epidemiološkoj situaciji i mjerama.

¬ Kao i većina fakulteta našeg Sveučilišta, od ožujka 2019. provodili smo hibridni oblik nastave, 
odnosno kombinaciju nastave na daljinu i kontaktne nastava. Zahvalio bih nastavnom osoblju PT-
FOS-a koje je velikim dodatnim angažmanom održavalo kontinuitet i kvalitetu nastavnih procesa 
tijekom pandemije.
Naš je prioritet zdravlje i sigurnost naših studenata i zaposlenika. Stoga ćemo se neprekidno prila-
gođavati trenutačnoj epidemiološkoj situaciji i mjerama nadležnih državnih tijela.
¬ U 2021. godini obilježavamo pedeset godina postojanja Prehrambeno-tehnološkog fakulteta Osi-
jek. PTFOS je danas moderno visoko učilište i jedan od vodećih znanstvenih i nastavnih centara re-
gije u znanstvenom području biotehničkih znanosti, poljima prehrambena tehnologija, nutricioni-
zam i biotehnologija.
Vizija je PTFOS-a biti elitna znanstvena i nastavna institucija Hrvatske, usmjerena na provedbu me-
đunarodno prepoznatljivih znanstvenih, razvojnih i stručnih istraživanja iz područja biotehničkih, 
tehničkih i prirodnih znanosti, usklađenih s onima u europskom visokoobrazovnom prostoru i eu-
ropskom istraživačkom prostoru.
U vremenima koja dolaze PTFOS će i nadalje usmjeravati svoje aktivnosti prema ostvarenju strateš-
kih ciljeva definiranih Strategijom razvoja radi učvršćivanja pozicije jedne od vodećih nastavnih i 
znanstvenih institucija ovoga dijela Hrvatske i šire regije. Fakultet će i dalje obrazovati međunarod-
no priznate stručnjake i biti pouzdan partner gospodarstvu, domaćim i inozemnim znanstvenim i 
obrazovnim institucijama te studentima.

¬ Posebna pozornost u vremenu koje dolazi bit će posvećena praćenju potreba tržišta rada te, su-
kladno tomu, i uvođenju novih studijskih programa, prije svega interdisciplinarnih, u suradnji s 
drugim sastavnicama Sveučilišta, kao i kraćih oblika edukacija u okviru koncepta cjeloživotnog 
učenja.
Znanost, inovacije i tehnološki razvoj važni su čimbenici jačanja konkurentnosti gospodarstva. Sto-
ga je jedan od strateških ciljeva Fakulteta unaprjeđenje suradnje s gospodarskim subjektima u cilju 
transfera znanja i najnovijih tehnologija u gospodarstvo.
Danas Fakultet raspolaže s oko 5500 kvadratnih metara u zgradama starijim od 250 godina. Stoga 
bih posebno naglasio da infrastrukturni uvjeti u kojima Fakultet trenutačno djeluje ni približno ne 
odgovaraju potrebama suvremenog obrazovanja i znanstveno-istraživačkog rada kao i razvojnim 
planovima koje ima za budućnost. Upravo zbog toga intenzivno radimo na stvaranju uvjeta za iz-
gradnju nove zgrade Fakulteta u Sveučilišnom kampusu.

 

ODJEL ZA MATEMATIKU SVEUČILIŠTA U OSIJEKU

Prof. dr. sc.  
Kristian Sabo, 
pročelnik
¬ Prijedlog plana nastave na Odjelu temelji se na pretpostavci 
odgovornosti svih dionika, posebno na činjenici da su iskorištene 
pozitivne okolnosti mogućnosti cijepljenja. U konačnici je cilj osi-
gurati sigurnost zdravlja studenata, nastavnika, suradnika i zapo-
slenika Odjela kao i kvalitetnu nastavu koja podrazumijeva stalnu 
i fleksibilnu dvosmjernu komunikaciju. Ugrubo prijedlog je pla-
na sljedeći:
Prijedlog plana nastave na Odjelu temelji se na pretpostavci od-
govornosti svih dionika, posebno na činjenici da su iskorištene 
pozitivne okolnosti mogućnosti cijepljenja. U konačnici je cilj osigurati sigurnost zdravlja studena-
ta, nastavnika, suradnika i zaposlenika Odjela kao i kvalitetnu nastavu koja podrazumijeva stalnu i 
fleksibilnu dvosmjernu komunikaciju. Ugrubo prijedlog je plana sljedeći:
 Nastava te konzultacije održavat će se na klasični kontaktni način u prostorijama Odjela sukladno 
rasporedu, uz poštivanje epidemioloških mjera.
Tijekom nastave studenti koji nisu cijepljeni ili nisu preboljeli COVID-19 u posljednjih 9 mjeseci, ako 
je moguće, bit će razmaknuti međusobno 1,5 m. Nastavnik koji je odmaknut 2 m od studenata te 
je cijepljen ili je tijekom posljednjih 9 mjeseci prebolio COVID-19 ne mora nositi masku za vrijeme 
držanja nastave.

¬ Za dijeljenje obavijesti i nastavnih materijala koristit će se mogućnosti platforme MS Teams. Na-
stavnici i suradnici svaki će put neposredno prije nastave na MS Teams-u dodatno postaviti nastav-
ne materijale te upute za samostalan rad studenata kako bi studenti koji su u samoizolaciji mogli 
raditi samostalno.
Kolokviji, pismeni i usmeni ispiti provest će se u klasičnom kontaktnom obliku. Studentima koji su 
u planiranom terminu u samoizolaciji omogućit će se poseban termin koji će u pravilu biti 14 dana 
nakon planiranog termina. 

¬ Situacija koju je uzrokovala pandemija nedvojbeno je značajno u negativnom kontekstu utjeca-
la i na studente i nastavnike te sve zaposlenike. Istovremeno, promijenjeni su ustaljeni pogledi na 
nastavu kao i na znanstveno-istraživački rad. Stečena su nova iskustva u poslovima za koje smo do 
sada bili uvjereni kako ih nije moguće provesti bez kontakta. U tom smislu mislim da smo razvili sa-
svim pristojne modele koji se mogu aktivirati u slučaju zatvaranja. 

¬ Studijski programi Odjela kao i naš znanstveno-istraživački rad snažno su usmjereni na primije-
njenu matematiku s posebnim naglaskom na računalnu znanost (computer science) te znanost o 
podatcima (data science). To je smjer koji nas čini jedinstvenim u Hrvatskoj. Imamo izrazito visoku 
stopu zapošljivosti, a za to je ključna visoka razina izlaznih matematičkih kompetencija s naglaskom 
na sposobnost rješavanja problema i analitičko mišljenje, umijeće rada na preciznim i složenim ide-
jama, konstruiranje logičkih argumenata te pobijanja nelogičnih argumenata, sposobnost komuni-
ciranja, učinkovito upravljanje vremenom, timski rad te samostalnost u radu. U tom smislu nasta-
vit ćemo s brendiranjem Odjela, unaprjeđenjem postojećih studijskih programa kao i s projektom 
dovođenja stranih studenata.
Danas se više ne možete smatrati kvalitetnom visokoškolskom institucijom ako ste izolirani od tvrt-
ki za koje školujete studente. Iz tog razloga unatrag desetak godina utemeljili smo suradnju s tvrtka-
ma čija je djelatnost prvenstveno povezana uz IT i financijski, tj. bankarski sektor. Danas, primjeri-
ce, mnoge tvrtke stipendiraju naše studente, a vrijednosti stipendije znaju iznositi čak i 3 000 kuna 
mjesečno. Planiramo daljnje povezivanje s gospodarstvom.
¬ Jedan od ključnih problema u Republici Hrvatskoj jest nedostatak nastavnika matematike i infor-
matike u osnovnim i srednjim školama, prvenstveno zbog smanjenog interesa studenata. Planira-
mo se aktivno uključiti u društvene aktivnosti kojima je cilj promjena statusa nastavnika. Također, 
planirano je definiranje programa cjeloživotnog učenja za stjecanje nastavničkih kompetencija za 
sve one diplomante koji nisu završili nastavnički studij. Isto tako planirani su projekti populariza-
cije STEM-a, a time i popularizacija studijskih programa. U znanstveno-istraživačkom smislu bit će 
intenzivirane pripreme nacionalnih i međunarodnih projekata.
 

ODJEL ZA FIZIKU SVEUČILIŠTA U OSIJEKU

Izv. prof. dr. sc.  
Vanja Radolić, 
pročelnik
 
¬ Nastava će organizirati u skladu s “Preporukama za održavanje 
nastave na visokim učilištima u razdoblju pandemije bolesti CO-
VID-19 uz primjenu protuepidemijskih mjera za akademsku go-
dinu 2021/22.”. Kvaliteta studija osigurava se prema kriterijima 
propisanim u postupku reakreditacije, a svi akreditirani studijski 
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programi izvode se prema sadržaju dopusnica što znači da se nastava izvodi uživo uz neposredan 
kontakt nastavnika i studenata.

¬ S obzirom na relativno mali broj studenata koji nastavu prate u manjim grupama od 20-ak stude-
nata na preddiplomskom, odnosno desetak na diplomskom studiju, nastavni je proces sve vrijeme 
tekao manje-više neprekidno i bez duljih prekida. Intenzivno se koriste mnogi oblici stalnog praće-
nja rada studenata (domaće zadaće, seminari, kolokviji itd.), a rezultati anketa pokazuju da je veći-
na studenata zadovoljna takvim pristupom i radom suradnika i nastavnika Odjela za fiziku. Zado-
voljstvo studenata redovnim održavanjem nastave, kvalitetom i dostupnošću nastavnih materijala, 
odnosno nastavnika za konzultacije, korektnošću nastavnika i suradnika za vrijeme ispitnog proce-
sa i ostalim pokazateljima kvalitete nastavnog procesa, osim jedinstvene studentske ankete, stalno 
su praćene na mentorskim sastancima.

¬ Odjel za fiziku Sveučilišta Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku stalno će se usmjeravati k stvaranju 
obrazovnog i znanstvenoistraživačkog centra izvrsnosti u višedisciplinarnim granama prirodnih 
znanosti koje uključuju sponu fizike i aktualnih pravaca strateškog razvoja Sveučilišta i grada Osi-
jeka, Osječko-baranjske županije odnosno regije. Različitim popularizacijskim aktivnostima i stal-
nim osuvremenjivanjem studijskih programa nastojat će povećati interes srednjoškolaca za studij 
fizike koji je trenutačno na povijesno niskoj razini. Odjel za fiziku viziju svojeg razvoja temelji na 
tradiciji neprestanog ulaganja u znanje, kvalitetu obrazovanja te optimalne primjene novih znanja 
i tehnologija u stalno mijenjajućem okruženju. Budući studenti, njihove obitelji te poslodavci oče-
kuju kvalitetno tehnološki usavršeno cjeloživotno obrazovanje prilagođeno potrebama pojedinca i 
tržišta. Diplomirani studenti Odjela prepoznati su kao izvrsni i široko obrazovani nastavnici i struč-
njaci kompetentni za učinkovito rješavanje problema iz svojega djelokruga. U široj javnosti Odjel bi 
trebao biti prepoznat kao društveno odgovorna institucija u području svojega znanstvenoga, obra-
zovnog i stručnog djelovanja te predvodnik fundamentalnih, ali i primijenjenih istraživanja u pri-
rodnim znanostima u regiji u svrhu unaprjeđenja njezina gospodarskog razvoja.
 
¬ Znanstvena se istraživanja odvijaju u bliskoj suradnji s najznačajnijim znanstvenim institutima u 
zemlji (Institut Ruđer Bošković (IRB), Institut za fiziku (IF), Institut za medicinska istraživanja i me-
dicinu rada (IMI)) u različitim područjima fizike: visokoenergetske čestične astrofizike (međunarod-
ni kolaboracijski projekti MAGIC, CTA), fizike kondenzirane tvari, biofizike i statističke fizike (pro-
jekti Hrvatske zaklade za znanost u suradnji s IRB i IF), primijenjene nuklearne fizike i znanosti o 
zračenju (institucijski projekti u suradnji s IMI odnosno Sveučilištem u Zadru). Istraživači Odjela za 
fiziku surađuju i sa znanstvenicima iz Španjolske, Njemačke, Indije, Japana, Poljske, Italije, Brazila, 
Bugarske, Finske, Armenije, Švicarske, Belgije, Švedske, Australije, Crne Gore, Srbije, SAD-a, Velike 
Britanije, Južne Koreje itd. Istraživanja u području visokoenergijske gama-astronomije, najmlađe 
grane astronomije i vrlo produktivnog dijela astročestične fizike, provode se u okviru dviju među-
narodnih kolaboracija: MAGIC i CTA. Posljednjih deset godina teleskopima MAGIC došlo se do niza 
važnih otkrića o netermičkom svemiru. Neka su od njih: otkriće fotona najviših energija iz provale 
gama-zračenja, potvrda izvora astrofizičkih neutrina, otkriće gravitacijske leće u visokoenergijskom 
gama-području, otkriće pulsne emisije pulsara Rakovica u visokoenergijskom gama-području. CTA 
je budući veliki postav od više desetaka Čerenkovljevih teleskopa koji se gradi na objema hemis-
ferama i u iduća se dva desetljeća očekuje mnoštvo novih spoznaja vezanih uz ranu fazu nastanka 
svemira, procese oko crnih rupa te prirodu tamne materije i tamne energije.
Istraživanja u fizici kondenzirane tvari dijelom su usmjerena na proučavanje električkih, magnet-
skih, mehaničkih i termičkih svojstva amorfnih TE-TL slitina (TE = Ti,Zr,Hf i TL = Co,Ni,Cu). Zna-
čajniji znanstveni doprinosi osječkog dijela Grupe za kritične pojave i niskodimenzionalne sustave 
Instituta za fiziku odnose se na proučavanje promjene reda faznog prijelaza u Pottsovu modelu s 
dugodosežnim međudjelovanjima korištenjem različitih metoda Monte Carlo simulacija u kombi-
naciji sa scaling argumentima. Grupa za primijenjene nanomaterijale proučava nanomaterijale koji 
imaju značajan potencijal za različite vrste primjena. Poseban je fokus u nekoliko posljednjih godi-
na na 2D materijalima i nanočesticama. Glavni su ciljevi istraživanja pronalaženje i modeliranje sin-
teze novih nanomaterijala te proučavanje njihovih strukturnih, elektronskih, magnetskih i optičkih 
svojstava. Predviđeno je postojanje novih dvaju materijala, indijena i aluminena, jednoslojnih alo-
tropskih modifikacija elemenata indija i aluminija. Pokazano je da se njihova svojstva znatno razli-
kuju od volumnog oblika, no i da su neka svojstva prenosiva, kao što je toplinski kapacitet alumini-
ja. Proučavaju se i složenije nanostrukture kao što su heterostrukture sastavljene od 2D materijala 
kako bi se povećala raznolikost i poboljšala proučavana svojstva. Dobivene se magnetske nanočesti-
ce primjenjuju u medicini, a istražuju se i svojstva magnetične celuloze. Proučavaju se i materijali 
sa strukturom perovskita za primjene u solarnim ćelijama i senzorici. Istraživačka se metodologija 
temelji na kvantno-mehaničkim simulacijama iz prvih načela zasnovanih na teoriji funkcionala gu-
stoće i molekularnoj dinamici.
Radioekološka istraživanja usmjerena su na mjerenja prirodne radioaktivnosti u okolišu i procjenu 
rizika od radona i njegovih kratkoživućih potomaka na zdravlje opće populacije. Temeljem mjere-
nja koncentracije radona u kućama u RH izrađen je radonski zemljovid, a trenutačno se sustavno 
mjere koncentracije radona u školama i vrtićima u RH. Stalno se prate varijacije radona u tlu i istra-
žuje se povezanost promjena koncentracije radona u tlu i podzemnoj vodi s meteorološkim para-
metrima kao i sa seizmičkim aktivnostima tla. Istražuju se fizikalna i kemijska svojstva krškog pod-
zemlja i dosad su izmjerene vrijednosti radona u 30-ak špilja Velebita i Žumberačkog gorja.
Tijekom ove godine, samostalno ili u suradnji s ostalim odjelima osječkog sveučilišta, prijavljeno 
je nekoliko projekata financiranih iz programa usmjerenih ka popularizaciji STEM područja među 
učeničkom populacijom kao i razvoju i provedbi neformalnih i formalnih obrazovnih aktivnosti i 
programa za učitelje i druge odgojno-obrazovne radnike u cilju jačanja njihovih kompetencija u 
STEM području.

 

ODJEL ZA KEMIJU SVEUČILIŠTA U OSIJEKU

Doc. dr. sc.  
Elvira Kovač Andrić, 
pročelnica
  
¬ Što se tiče provođenja nastavnog procesa, očekuje nas izrazi-
to zahtjevno razdoblje. S obzirom na to da Odjel za kemiju nije 
akreditiran za provođenje nastave na daljinu (online nastave) i ja-
sne upute Ministarstva znanosti i obrazovanja, nastava u nadola-
zećem razdoblju bit će organizirana uživo/kontaktno. Cjelokupni 
nastavni proces bit će organiziran u skladu s Preporukama HZJZ-
a, no moramo naglasiti da konačan uspjeh u provođenju nastav-
nih procesa također ovisi i o odgovornom ponašanju djelatnika i 
svih studenata Odjela za kemiju.
Analizirajući potrebe studenata i tržišta rada u odnosu na postojeće studijske programe, planiramo 
značajnije izmjene studijskog programa preddiplomskog studija Kemije. 

¬ Što se tiče provođenja nastavnog procesa, očekuje nas izrazito zahtjevno razdoblje. S obzirom na 
to da Odjel za kemiju nije akreditiran za provođenje nastave na daljinu (online nastave) i jasne upu-
te Ministarstva znanosti i obrazovanja, nastava u nadolazećem razdoblju bit će organizirana uživo/
kontaktno. Cjelokupni nastavni proces bit će organiziran u skladu s Preporukama HZJZ-a, no mora-

mo naglasiti da konačan uspjeh u provođenju nastavnih procesa također ovisi i o odgovornom po-
našanju djelatnika i svih studenata Odjela za kemiju.
Analizirajući potrebe studenata i tržišta rada u odnosu na postojeće studijske programe, planiramo 
značajnije izmjene studijskog programa preddiplomskog studija Kemije. 

¬ Odjel za kemiju okosnica je za kreativnost i napredak gdje se kroz znanstvene, obrazovne i struč-
ne aktivnosti nastoji ostvariti suradnički odnos između studenata i nastavnika. Kemija kao osnovna 
(fundamentalna) znanost predstavlja društvenu i znanstvenu vertikalu te je pokretačka snaga mo-
derne industrije. Naša vizija i misija jesu stvoriti međunarodno prepoznatljivu obrazovnu i znan-
stvenu instituciju u području kemije. Za ostvarenje takvog zahtjevnog cilja potrebno je ojačati znan-
stvenu i stručnu suradnju s relevantnim domaćim i međunarodnim institucijama. U nadolazećem 
razdoblju napravit ćemo određene promjene u nastavnim programima postojećih studija te kroz 
suradnju s ostalim obrazovnim institucijama pokrenuti nove studijske programe te nove programe 
cjeloživotnog obrazovanja.
 
¬ U ovom trenutku na Odjelu za kemiju provode se četiri veća znanstvena projekta: “Istraživanje 
složenih multiferoičnih materijala pripravljenih metodama otopinske kemije”, “Istraživanje utjeca-
ja metalnih promotora rijetkih zemalja i stupnja uređenja na redoks svojstva sustava CeO2 – ZrO2 
(HRZZ projekti), “ZCI za personaliziranu brigu o zdravlju” i “Razvoj i primjena naprednih građe-
vinskih materijala za izgradnju zdravih zgrada: zaštita od neionizirajućeg zračenja” (projekti finan-
cirani sredstvima iz EU fondova). Aktivno se provode i interni projekti Odjela za kemiju (ukupno 11 
projekata) za koje je u nadolazećem razdoblju osigurano financiranje. Očekujemo nastavak proved-
be planiranih aktivnosti na postojećim projektima te je u pripremi prijava nekoliko većih projekata 
financiranih sredstvima iz EU fondova u suradnji s ostalim sveučilišnim odjelima. 

 

ODJEL ZA BIOLOGIJU SVEUČILIŠTA U OSIJEKU

Izv. prof. dr. sc. 
Ljiljana Krstin, 
pročelnica

¬ Prema preporukama HZJZ-a za održavanje nastave na visokim 
učilištima, nastava na Odjelu za biologiju održavat će se na kon-
taktni način, odnosno uživo. Predavanja i najveći broj laborato-
rijskih vježbi održavat će se u prostorijama Odjela za biologiju, a 
pojedine vježbe i na drugim sastavnicama Sveučilišta u Osijeku. 
Studijskim programima na preddiplomskom i diplomskim studi-
jima Odjela za biologiju predviđa se izvođenje terenske nastave 
što je iznimno važno jer studentima omogućuje brže i kvalitetnije usvajanje znanja, stjecanje isku-
stva rada na terenu i kasnijem radnom okruženju. U nadolazećem razdoblju terenska nastava odr-
žavat će se u različitim ustanovama s kojima nastavnici imaju ostvarenu suradnju, ali i u različitim 
prirodnim sredinama kao što su primjerice Park prirode Kopački rit i Park prirode Papuk. Prilikom 
organizacije izvođenja nastave vodi se računa o poštivanju epidemioloških mjera što uključuje no-
šenje zaštitnih maski, dezinfekciju ruku, održavanje razmaka, prozračivanje i dezinfekciju prostora 
u kojima se nastava održava.

¬ U proteklom je razdoblju pandemija značajno otežala organizaciju i provedbu nastave na Odjelu 
za biologiju što se posebice odrazilo na provedbu terenske nastave te rad u praktikumima i labo-
ratorijima. Nastavnici su uložili dodatan trud kako bi stekli potrebna znanja i vještine potrebne za 
rad na daljinu te su radili na osmišljavanju predavanja i pripremi materijala potrebnog za samosta-
lan rad studenata. Djelatnici i studenti prilagodili su se novim uvjetima rada i do sada su pokazali 
veliku odgovornost u radu i poštivanju preporučenih epidemioloških mjera. Velik je broj djelatnika 
i studenata cijepljen pa je za očekivati da će se u svrhu što uspješnijeg suzbijanja zaraze odgovor-
no ponašanje nastaviti. Kako bismo bili spremni na neometano odvijanje nastave u slučaju novih 
zatvaranja u idućoj akademskoj godini, pozorno se pristupa osmišljavanju rasporeda, organizira-
nju grupa za rad u praktikumima i laboratorijima, osiguravanju potrebnih nastavnih materijala i sl.

¬ U nadolazećem razdoblju Odjel za biologiju posvetit će se daljnjem unaprjeđenju kvalitete nasta-
ve što uključuje analizu i unaprjeđenje studijskih programa, nabavu različite potrebne opreme, us-
postavljanje novih suradnji s različitim institucijama, provedbu projekata popularizacije znanosti 
te daljnje jačanje suradnje sa studentima, udrugom studenata “ZOA” i udrugom bivših studenata 
Odjela “Alumni BiolOs”. Također je od posebnog interesa povećati broj znanstvenih i stručnih pro-
jekata te kroz provedene aktivnosti povećati prepoznatljivost Odjela u široj regiji.

¬ U nadolazećem razdoblju Odjel za biologiju posvetit će se daljnjem unaprjeđenju kvalitete nasta-
ve što uključuje analizu i unaprjeđenje studijskih programa, nabavu različite potrebne opreme, us-
postavljanje novih suradnji s različitim institucijama, provedbu projekata popularizacije znanosti 
te daljnje jačanje suradnje sa studentima, udrugom studenata “ZOA” i udrugom bivših studenata 
Odjela “Alumni BiolOs”. Također je od posebnog interesa povećati broj znanstvenih i stručnih pro-
jekata te kroz provedene aktivnosti povećati prepoznatljivost Odjela u široj regiji.
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Studijski posjeti u 
okviru projekta EquiEdu

Mirjana BABAN

N
a studijskom puto-
vanju u Slovačku i 
Njemačku u okvi-
ru projekta Equi-
Edu sudjelovali 

su profesori s Visokoga gospo-
darskog učilišta, Sveučilišta 
MATE u Kapošvaru, Fakulteta 
za agrobiotehničke znanosti iz 
Osijeka, članovi udruga za te-
rapijsko jahanje, treneri ko-
njaništva i uzgajivači sportskih 
konja. Uz profesoricu Mirjanu 
Baban (koordinatoricu modu-
la Konjogojstvo I i II na FAZOS-
u), na studijskom je putovanju 
bila i studentica Anđela Jerko-
vić koja u okviru EquiEdu pro-
jekta izrađuje svoj diplomski 
rad na FAZOS-u.
Cilj je projekta EquiEdu Viso-
kog gospodarskog učilišta iz 
Križevaca oživljavanje konjo-
gojstva u Hrvatskoj kroz stva-
ranje preduvjeta za osnivanje 
regionalnog obrazovnog cen-
tra za konjogojstvo i konjički 
sport u Križevcima. Uzor im 
je Konjička akademija u Kapo-
švaru koja u sklopu sveučilišta 
već desetljećima uspješno dje-
luje pa se upravo zbog toga i 
provodi projekt u sklopu pro-
grama prekogranične surad-
nje Interreg V-A s mađarskim 
partnerom, Sveučilištem za 
poljoprivredne i biotehničke 
znanosti iz Kapošvara uz su-
radnju s osječkim FAZOS-om. 
U okviru toga projekta Učili-
šte u Križevcima razvija nove 
predmete na svojem preddi-

Sport na Sveučilištu 
 J. J. Storssmayera u Osijeku

 Igor SALAJIĆ

O
vogodišnja držav-
na završnica UNI-
SPORT finals odr-
žana je u Splitu 18. 
– 19. srpnja. Sudje-

lovalo je ukupno 14 visokoškol-
skih ustanova s 850 natjecatelja. 
Izazov je bio u ovim “specifič-
nim” vremenima uopće organi-
zirati takvo okupljanje i prove-
sti ga do kraja. No organizator 
je uspio u tome, na čemu mu 
treba čestitati. Sveučilište Josi-
pa Jurja Strossmayera nastupilo 
je u sljedećim športovima: ruko-
met, košarka, tenis, stolni tenis, 
badminton, odbojka na pijesku 
(Ž) te rukomet, odbojka, košar-
ka, tenis, stolni tenis, badmin-
ton, košarka 3 x 3 i odbojka na 
pijesku (M). Kako smo već spo-
menuli u uvodu, u ovim “speci-
fičnim” vremenima, nakon što 
osječki sveučilištarci više od go-
dinu dana zbog pandemijskih 
razloga nisu mogli “ući u dvo-
ranu”, odnosno natjecati se u 
sveučilišnom športskom prven-
stvu, ogroman je problem bilo 
uopće skupiti ekipe, pokušati ih 
bez mogućnosti treninga uigrati 
i poslati na državno prvenstvo. 
Ovdje su golemu ulogu odigrali 
Studentski športski savez, Ured 
za šport Sveučilišta, predavači 
TZK, pojedini djelatnici Sveučili-
šta i, naravno, naši studenti koji 
su po tko zna koji put pokazali 
športski duh i pomogli organiza-
cijski i natjecateljski u stvaranju 
ekipa. Naše su ekipe bile smje-
štene u studentskim domovima 
“Franjo Tuđman” i “Bruno Bu-
šić”, a natjecanja su se odvijala 
na terenima ŠC Gripe, Poljud, 
terena i dvorane u kampusu, Fi-
rula, Obrtničke škole, Podstra-
ne. Samo je natjecanje teklo, po 
športovima:

STOLNI TENIS

Studentice su prvog dana pobje-
dama nad Veleučilištem u Vu-
kovaru, Sveučilištem u Zadru te 
porazom od Sveučilišta u Zagre-
bu osvojile drugo mjesto i srebr-
nu medalju. Studenti su, kroz tri 
kola natjecanja i pobjedama nad 
Sveučilištem Sjever te veleučili-
štem Karlovac, uz poraz od Spli-
ta izborili polufinale u kojem su 
pobijedili Sveučilište u Dubrov-
niku. Završni meč s kolegama 
Sveučilišta u Zagrebu pripao je 
Zagrepčanima, a naši su momci 
osvojili srebro.

TENIS

Studentice su u meču sa Sveu-
čilištem u Zadru izborile polu-
finale u kojem su se susrele sa 
Sveučilištem u Splitu koje je bilo 
uspješnije. U dvoboju za treće 
mjesto naše su studentice po-
bijedile Sveučilište u Rijeci te 
osvojile brončano odličje. Stu-
denti su pobjedom nad Veleu-
čilištem Vukovar izborili polu-
finale u kojem su poraženi od 
Tehničkog veleučilišta Zagreb. U 
meču za broncu, baš kao i njiho-
ve kolegice, svladali su Sveučili-
šte u Rijeci.

ODBOJKA NA PIJESKU

Studentice su natjecanje završi-
le u kvalifikacijskom dijelu dva-
ma porazima od Sveučilišta Sje-
ver i Sveučilišta Zadar te osvojile 
ukupno 6. mjesto. Studenti su 
porazima u kvalifikacijskom di-
jelu, od Sveučilišta Zadar i Sve-
učilišta Zagreb, osvojili ukupno 
5. mjesto.

RUKOMET

Studentice su u polufinalnom 

XII. Smotra znanstvenih radova 
studenata agronomije u Čačku

VEĆ GODINAMA NASTAVNICI I STUDENTI FAZOS-a SUDJELUJU U RADU SMOTRE

Ivana VARGA, Dario ILJKIĆ,  
Daniel HAMAN

Dvanaesta po redu Smotra 
znanstvenih radova studenata 
agronomije koju svake druge 
godine organizira Agronomski 
fakultet u Čačku, kao dio Sveu-
čilišta u Kragujevcu, održana je 
u prostorijama Fakulteta od 18. 
do 20. kolovoza 2021. godine.
Unatoč i dalje aktualnoj epide-
miološkoj situaciji, ovogodiš-
nja je Smotra okupila oko 40 
sudionika (studenata i njihovih 
profesora), predstavnika 11 sve-
učilišta iz šest zemalja (Bosne i 
Hercegovine, Bugarske, Crne 
Gore, Hrvatske, Srbije i Ukra-

plomskom stručnom studiju i 
nove programe cjeloživotnog 
učenja vezane uz konjogojstvo 
i konjički sport. Odlično sura-
đuju s Akademskim konjičkim 
klubom koji djeluje u prostori-
ma Učilišta. Od 5. do 7. srpnja 
2021. radna skupina stručnja-
ka koja radi na stvaranju pre-
duvjeta za uspostavu centra za 
konjogojstvo i konjički sport 
posjetila je konjički centar Bi-
onic u Šamorinu u Slovačkoj. 
X-Bionic Sphere pripremni je 
centar za olimpijske sportove 
(konjički sport, gimnastika, pli-
vanje, golf, biciklizam, motos-
port) s idealnim uvjetima za 
profesionalni i amaterski sport 
te je ujedno i rekreacijsko od-
maralište. U konjičkom dije-
lu X-bionic sadrži tri travnata i 
pješčana jahališta ukupne po-
vršine 52 929 m2, dvije zatvo-
rene hale za jahanje, 683 boksa 
u stajama (440 ljetnih, 198 zim-
skih i 45 klupskih) te 3300 mje-
sta za gledatelje na vanjskoj i 
unutarnjoj tribini. Imaju i dva 
bazena za konje, šetalice i sve 
potrebne prateće objekte. Go-
dišnje organiziraju 30 turnira 
iz dresurnog, preponskog, ga-

lopskog i zaprežnog sporta te 
voltažiranja. Zanimljivo je da 
nemaju usluge stalnog pansi-
ona za konje. Članovi radne 
skupine bili su impresionira-
ni viđenim primjerima dobre 
prakse u izgradnji i opremanju 
infrastrukture za održavanje 
velikih međunarodnih turnira 
– otvorena i zatvorena jahali-
šta (sustave drenaže, podloge, 
osvjetljenja i sl.), tribine, mon-
tažne i čvrste boksove i ostalo.
Sljedeća dva dana radna je 
skupina boravila u Münchenu 
gdje je posjetila konjički centar 
Olympia Reitanlagen, Bavarsku 
konjičku akademiju (Bayerisc-
he Reitakademie) i Bavarski sa-
vez za konjički i zaprežni sport 
(Bayerischer Reit- und Fahrver-
band). U okviru konjičke aka-
demije izvode se programi izo-
brazbe na razini srednje škole i 
stručnih studija (stručna prak-
sa), programi izobrazbe za ko-
njičke trenere te izobrazba za 
djelatnike konjičke policije. 
Isto tako, provodi se licencira-
nje pastuha, aukcija ždrebadi, 
premiranje kobila te 11 turnira 
godišnje ukupnog trajanja 27 
dana. Konjički se centar sasto-
ji od 11 vanjskih jahališta (8 pje-
ščanih i 3 travnata), četiri staje 
za ukupno 200 konja, sedam 
zatvorenih hala za jahanje te 
svih potrebnih pratećih obje-
kata. Članovi radne skupine 
saznali su koje sve obrazovne 
programe provode akademija i 
savez, na koji se način financi-
raju i kako organiziraju različite 
vrste poslova vezanih uz smje-
štaj konja i izobrazbu jahača.

susretu nadvisile domaćine, 
Sveučilište u Splitu, te izborile 
završni ogled sa Sveučilištem u 
Zagrebu u kojem su tijesno, po-
gotkom razlike izgubile. Još jed-
no osvojeno srebro u kolekciji. 
Studenti su, s obzirom na to da 
je u posljednji trenutak Sveučili-
šte u Rijeci odustalo od Finalsa, 
u utakmicama svatko sa svakim, 
prvi dan remizirali sa Sveučili-
štem u Splitu, a zatim i pobijedili 
Sveučilište u Zagrebu. Utakmica 
Sveučilišta u Splitu i Sveučilišta 
u Zagrebu davala je odgovor o 
konačnom poretku. Nevjerojat-
nim i čudnim ishodom, pobje-
dom od 10 (!) pogodaka razli-
ke, Sveučilište u Splitu osvojilo 
je naslov, dok su naši studenti s 
gorčinom zbog takvog jako, jako 
čudnog ishoda prihvatili srebro.

KOŠARKA

Studentice se našeg Sveučilišta 
već redovito pojavljuju na za-
vršnicama, bile su državne pr-
vakinje pretprošle pa treće proš-
le godine. Ove su godine dvama 
izgubljenim susretima protiv 
Sveučilišta u Splitu i Sveučilišta 
u Zagrebu (Sveučilište u Zadru 
odustalo je od natjecanja) osvo-
jile treće mjesto. Za razliku od 
kolegica, studenti se sedam go-
dina nisu uspijevali plasirati na 
završnicu, a ove im je godine i to 
pošlo za rukom. U polufinalnom 
susretu poraženi su od Sveučili-
šta u Splitu, a zatim i od Sveuči-
lišta u Zadru u susretu za treće 
mjesto. Ipak, ističemo da je stu-
dent PRAVOS-a Patrik Maskalje-
vić proglašen najboljim strijel-
cem Finalsa.

ODBOJKA

Studenti su u polufinalu rutinski 
svladali Sveučilište u Zadru te u 
finalu dočekali Sveučilište u Za-
grebu. Nažalost, u tijesnoj borbi 
poraženi su i morali su se zado-
voljiti srebrnom medaljom.  
Samo je natjecanje održano u 
kasnom terminu kada su mno-
gi studenti i profesori bili na od-
moru i ljetovanjima pa je bilo 
iluzorno očekivati kako bi se 
mogle sastaviti i utrenirati naj-
bolje ekipe. K tomu, zbog ne-
mogućnosti korištenja dvorana, 
nije održano Sveučilišno šport-
sko prvenstvo. Kada je bilo do-
pušteno provoditi natjecanja na 
vanjskim terenima, uslijed vre-
menskih prilika (kiše i enormne 
vrućine), održano je tek prven-
stvo u futsalu za studentice i stu-
dente. A, podsjetimo, upravo ta 
prvenstva služe selekcioniranju 
i sastavljanju sveučilišnih repre-
zentacija. Unatoč svemu, s osam 
osvojenih medalja (5 srebrnih i 
3 brončane) možemo biti i zado-
voljni i ponosni na naše studen-
te i njihove voditelje koji su po-
stigli velik uspjeh u nemogućim 
uvjetima.Treba ponovo istaknu-
ti izvanrednu suradnju s osječ-
kim profesionalnim klubovima 
koji su pomogli u igračkom i tre-
nerskom kadru koji nas je vodio 
na ovim Finalsima. Nažalost, u 
nekim športovima nismo nastu-
pili zbog objektivnih, ali i zbog 
subjektivnih okolnosti. Naime, 
studenti u futsal ligi do posljed-
njeg su kola (u Osijeku) drža-
li prvo mjesto u Unisport futsal 
ligi (prošle su je godine osvojili!), 
no u dvama mečevima u svojoj 
dvorani nisu uspjeli osvojiti ni 
jedan bod koji bi ih odveo na Fi-
nals. Njihove kolegice, zbog ob-
veza u klubovima, nisu se mogle 
okupiti pa je nastup na izbore-
nom Finalsu otkazan. Odboj-
kašice, koje su nas kroz godine 
“razmazile” i naučile da su si-
gurne sudionice Finalsa, ove se 

godine nisu uspjele plasirati na 
Finals – dijelom i zahvaljujući 
čudnom sustavu u kojem su u 
polufinalnom turniru odigrale 
samo jednu utakmicu, izgubile i 
tu je bio kraj za ovu godinu.
Osim Finalsa, naši su se studen-
ti športaši, unatoč tomu da bori-
lišta “nisu vidjeli” preko godinu 
dana, ove godine natjecali i na 
državnim prvenstvima u pliva-
nju, nogometu te e-športu.

PLIVANJE

Dana 19. ožujka u Vukovaru je 
održano Unisport H2O prven-
stvo u plivanju i vaterpolu. Naše 
je Sveučilište nastupilo u plivač-
kom dijelu natjecanje pri čemu 
su ostvareni sljedeći vrijedni re-
zultati: studentice su osvojile 
brončanu medalju u štafeti 4 x 
50 mješovito, a studentica Nora 
Grevinger sa FOOZOS-a osvojila 
je zlatnu medalju u disciplini 50 
m prsno. Studenti su osvojili tri 
medalje: Marin Valinčić s GRA-
FOS-a osvojio je dvije bronča-
ne medalje u disciplinama 50 m 
leptir i 100 m leptir, dok je An-
tonio Antunović s FERIT-a osvo-
jio srebro u disciplini 100 m slo-
bodno.

NOGOMET

Sveti Martin na Muri bio je do-
maćin Unisport prvenstva u no-
gometu, a 28. – 29.6. studentice 
su pobjedom nad Veleučilištem 
Vukovar i porazom od Sveučili-
šta u Splitu izborile polufinale sa 
Sveučilištem Zagreb u kojem su 
protivnice bile bolje. U utakmi-
ci za treće mjesto deklasirale su 
Sveučilište Sjever te s ovoga pr-
venstva kući ponijele brončano 
odličje. Njihovi su kolege, stu-
denti našeg Sveučilišta, pora-
zima u skupini od Veleučilišta 
Vukovar i Sveučilišta Split otpa-
li iz borbe za odličja u prvoj fazi 
natjecanja. Valja naglasiti da je 
i ovdje bio viđen čudan sustav 
s dvjema skupinama u kojima 
su bile dvije i tri ekipe. Naši su 
studenti, nesrećom, završili u 
ovoj s trima ekipama, odigrali 
dva susreta i ispali, dok je u dru-
goj skupini odigran jedan susret 
iz kojeg su i poraženi i pobjed-
nik izborili polufinale. Dojma 
smo da je bilo logičnije odredi-
ti sustav “svatko sa svakim”, no 
to ide “na dušu” organizatoru. 
Slično je viđeno i kod odbojka-
šica, o čemu smo pisali u tekstu 
iznad.

e-ŠPORT

Premijerno je ove godine odr-
žano Unisport e-prvenstvo. 
Studenti su našeg Sveučilišta 
osvojili dva brončana odličja, u 
natjecanju CS:GO i PES te zlatno 
odličje u natjecanju FIFA.  
Ovogodišnjom natjecateljskom 
sezonom možemo biti zadovolj-
ni jer su se naši športaši po bro-
ju odličja (8) na Finalsu smjesti-
li na treće mjesto, iza Sveučilišta 
u Zagrebu i Sveučilišta u Splitu, 
odnosno na treće mjesto uku-
pno u svim Unisport natjecanji-
ma, ponovo iza tih dvaju sveuči-
lišta, sa 16 osvojenih odličja. Već 
smo pisali o brojnosti studenata 
koja odnosi prevagu tih Sveučili-
šta u odnosu na naše, no ovdje 
bismo spomenuli jedan razlog 
koji ide u prilog ovima “ispred 
nas”, a nama je taj isti ogroman 
problem. Svi oni imaju sveučiliš-
ne dvorane i sveučilišne vanjske 
terene na kojima su se ipak mo-
gli natjecati, trenirati i vježbati.
Sveučilište Josipa Jurja Stro-
ssmayera, nažalost, nema ni 
kvadratnog metra dvorane ili 
vanjskog terena za studentski 
šport.

jine). Sudionici iz Temišvara 
(Rumunjska) te Skoplja i Bito-
le (Sjeverna Makedonija) zbog 
epidemioloških su razloga svo-
ja izlaganja morali predstavi-
ti virtualno. Hrvatsku, odno-
sno Fakultet agrobiotehničkih 
znanosti Osijek predstavljali 
su doc. dr. sc. Ivana Varga (kao 
mentorica Katarini Damjano-
vić i Ivanu Donevu), doc. dr. sc. 
Dario Iljkić (kao mentor Eleni 
Petrović i kao član Povjeren-
stva za ocjenjivanje student-
skih radova) te dr. sc. Daniel 
Haman (kao član Povjerenstva 
za ocjenjivanje studentskih ra-
dova).
Prema ocjenama članova Po-
vjerenstva za ocjenjivanje stu-

dentskih radova, radovi su bili 
vrlo kvalitetni, aktualni i lije-
po prezentirani. Konkurenci-
ja je bila vrlo ozbiljna pa je po-
sao ocjenjivanja bio izuzetno 
težak. Andreja Komnenić iz 
Podgorice pobijedila je u kon-
kurenciji doktoranada, Emir 
Šahinović iz Sarajeva osvojio je 
prvo mjesto u konkurenciji stu-
denata diplomskih studija, dok 
je Julijana Živojinović iz Beo-
grada pobijedila u konkuren-
ciji studenata preddiplomskih 
studija.
Osim znanstvenog dijela, stu-
denti i nastavnici imali su prili-
ke obići Ovčarsko-kablarsku kli-
suru i upoznati se s prirodnim 
ljepotama čačanskoga kraja.
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Urednička knjiga „Strategic Approach 
to Aging Population: Experiences and 
Challenges” u izdanju Ekonomskog fa-
kulteta u Osijeku bavi se starenjem sta-
novništva kao velikim demografskim, 
ali i društvenim izazovom. Nakon 
prošlogodišnjeg izdanja „The Aging 
Society: Rethinking and Redesigning 
the Retirement (2020)” to je zapravo 
druga knjiga u nizu s istim područjem 
istraživanja u kojoj su urednici Ivana 
Barković Bojanić i Aleksandar Erceg 
pozvali autore iz različitih znanstve-
nih područja da doprinesu znanstve-
nom promišljanju i istraživanju per-
cepcija i očekivanja ljudi vezanih uz 
neizbježni proces starenja kao i istra-
živanju dalekosežnih utjecaja tog bio-
loškog procesa na gospodarstvo i druš-
tvo. Naziv knjige „Strategic Approach 
to Aging Population: Experiences and 
Challenges” naglašava potrebu da se 
demografske promjene koje se odvi-
jaju u cijelom svijetu trebaju shvati-
ti ozbiljno i njima pravilno upravljati 
u smislu teorijske izgradnje, empirij-
ske provjere, a sve u cilju formuliranja 
strategija i drugih politika kojima bi se 
starenju stanovništva pristupilo pro-
aktivno i inovativno, minimizirajući 
prijetnje i maksimizirajući prilike koje 
treća životna dob donosi gospodarstvu 
i društvu.
Aktualnost tematike te knjige potvrđu-
ju i razni međunarodni statistički po-
datci. Ljudi diljem svijeta žive dulje. 

Prema Svjetskoj zdravstvenoj organi-
zaciji (2018.), svjetsko stanovništvo 
starije od 60 godina doseći će 22 % do 
2050. godine što će iznositi 2 milijarde 
ljudi, a to je značajno povećanje s 900 
milijuna u 2015. Broj starijih osoba 
nadmašuje djecu mlađu od pet godi-
na. Tempo starenja stanovništva brži 
je nego prije, prisiljavajući sve zemlje 
da se suoče s izazovima koje starost 
nosi, od zdravstvenih pitanja do pita-
nja ljudskih prava, od kojih svaki zahti-
jeva odgovarajući odgovor politike.
Kako društva stare zbog povećane du-
govječnosti i poboljšanog zdravlja, sta-
riji se ljudi mijenjaju u smislu očekiva-
nja koja imaju u vezi sa životom u dobi 
za umirovljenje. Postoje mnogi inspi-
rirajući primjeri starijih osoba koje se 
žele baviti novim aktivnostima poput 
obrazovanja ili se pak žele baviti ne-
kom novom karijerom koja odgovara 
njihovoj ranije zanemarenoj strasti ili 
jednostavno žele nastaviti biti produk-

tivan član obitelji ili zajednice. Danas 
nije iznenađenje vidjeti kako neke sta-
rije osobe ne prelaze izravno iz zapo-
slenja u mirovinu, nego se samozapo-
šljavaju.
Dakle, može se zaključiti da su starije 
osobe prilično heterogene što otežava 
pitanje starenja kada je riječ o znan-
stvenim istraživanjima, ali i raznim 
strategijama i politikama. No upravo 
zato starenje (p)ostaje neiscrpan pred-
met istraživanja za ekonomiste i druge 
(srodne) znanosti što dokazuje i činje-
nica da poglavlja u toj knjizi potpisuje 
38 autora iz različitih znanstvenih po-
dručja – ekonomije, prava, komuniko-
logije, medicine, građevinarstva itd. 
koji dolaze iz Hrvatske i inozemstva, a 
svi oni raspravljaju o novim stvarnosti-
ma starenja u gospodarskom i društve-
nom kontekstu.
Različiti tematski fokus i različiti istra-
živači ujedinjeni pod zajedničkim na-
slovom uređene knjige najbolji su 
dokaz da je starenje znanstvena za-
gonetka koja ostavlja otvorena vrata 
za znanstvena istraživanja koja će biti 
najuspješnija ako nisu ograničena na 
jedno polje, već su usmjerena prema 
kombiniranju ideja i tema na višedisci-
plinaran način.
Urednici i autori nadaju se da će u go-
dinama koje dolaze neki – ako ne svi 
– znanstveno verificirani zaključci po-
nuđeni u toj knjizi pronaći svoj prak-
tični oblik u strateškim planovima, 
razvojnim programima i javnim politi-
kama kojima se stvaraju uvjeti da stari-
ji ljudi žive dulje, zdravije i bolje, koji 
dopuštaju ljudima da stare s osobnim 
dostojanstvom i društvenim poštova-
njem tijekom rada i života u zajedni-
cama koje starije stanovnike tretiraju 
s respektom.

Strategic Approach to Aging Population: Experiences and Challenges

Promocija monografije „Konjički klub Osijek 1959. – 2019.”
Tihomir ŽIVIĆ

Monografija Konjički klub Osijek 1959. – 
2019. prva je publikacija u povijesti po-
svećena konjičkome sportu u Osijeku, a 
promovirana je 30. lipnja 2021. na Fa-
kultetu agrobiotehničkih znanosti uz 
prikaz atraktivne dresurne jahačice Pe-
tre Prlić na lipicanskom pastuhu Držav-
ne ergele Đakovo (inače studentice FA-
ZOS-a). Autorica prof. dr. sc. Mirjana 
Baban redovita je profesorica u trajnom 
zvanju na tome fakultetu te predaje mo-
dul Konjogojstvo. Knjiga obuhvaća 320 
stranica i bogato je opremljena, s 374 fo-
tografije iz raznih razdobalja i brojnim 
potpisima uglednih hrvatskih fotografa 
te faksimilima članaka iz novinskih izda-
nja i časopisa. Posebnu vrijednost pred-
stavlja multimedijska dopuna tiskano-
mu izdanju koja na inovativan način 
spaja tiskanu i digitalnu prezentaciju 
materijala. Naime, s pomoću QR koda 
otisnutoga u samoj monografiji dola-
zi se do još stotinjak stranica sportskih 
rezultata, s ukupno 1 665 pojedinač-
nih plasmana, uz 2 500 impozantnih i 
detaljno opisanih fotografija kronološ-
ki poslaganih u čak 144 mape. Za takav 
inovativan prikaz bilo je potrebno dese-
tak godina istraživačkoga rada. Stoga je 
ovo djelo ujedno i prinos Istraživačko-
mu timu za razvoj kondicijskoga poten-
cijala životinja, koji djeluje na FAZOS-u, 
a sama će autorica reći da je to njezino 
životno djelo. Svojom znanstvenom me-
todologijom pristupa i obradbe građe, 
ali i izuzetnom čitalačkom prijemčivo-
šću u konačnici, monografija u potpu-
nosti ispunjava svoj cilj izlaganja povi-
jesne dokumentacije na pristupačan i 
zanimljiv način. Na presjeku od 60 go-
dina kronološki je obrađena vrlo boga-
ta (i rijetka) arhivska građa koja zorno 
prikazuje sponu sporta, struke i znano-
sti kao rezultata sinergije rada Konjičko-
ga kluba Osijek sa znanstvenim i kultur-
nim institucijama. Djelo je relevantno 
za sagledavanje bitnosti konjaništva 
u promatranome vremenu i prostoru 
kao i za promišljanje o budućnosti ra-

STUDENTSKI STRIP

 l Uradci studenata diplomskog sveučilišnog studija  
Ilustracije na Akademiji za umjetnost i kulturu u Osijeku  
pod mentorstvom doc. art. Dubravka Matakovića

 l Marina Radačić

zvoja konjaništva na području cjeloku-
pne Republike Hrvatske. Sadržajnošću, 
preglednošću i iznesenim činjenicama 
obogatilo je regionalnu i nacionalnu pi-
sanu građu vezanu uz konjaništvo, nje-
govu tradicijsku vrijednost, uzgoj i bav-
ljenje konjima na prostorima Republike 
Hrvatske. Zato monografija nije samo 
pogled u prošlost i sadašnjost nego u 
kratkim crtama daje pogled i u nepo-
srednu budućnost što dodatno govori 
o njezinoj kvaliteti, a primjer je pozitiv-
ne suradnje konjičkih klubova i znan-
stvenih ustanova u odvijanju nastav-
no-edukacijskih programa, programa 
osposobljavanja konjičkih stručnjaka na 
nacionalnoj razini, znanstvenih proje-
kata i znanstvenih istraživanja. Grafič-
kom organizacijom, umjetničkom kva-
litetom fotografija, gotovo literarnom 
vrsnoćom tekstova te ukupnim prijelo-
mom ova monografija može u svojem 
segmentu stajati uz bok memorabilnih 
dostignuća osječkih autorskih tiskovi-
na, i to kako starijih, poput jubilarnoga 
izdanja Hrvatskoga pjevačkog društva 
„Lipa” u Osijeku: 1876. – 1986. Stanisla-
va Marijanovića iz 1987., Osijeka na oba-
lama stoljeća i Grada i tvrđave Osijek Ive 
Mažurana iz 1997., odnosno iz 2000. go-
dine i knjige Prvih četrdeset godina: Hr-
vatsko narodno kazalište u Osijeku 1907. 
– 1941. Dragana Mucića iz 2010., tako i 

onih novijih, poput knjige U osječkom 
nutarnjem gradu Helene Sablić Tomić 
iz 2017. Štoviše, neki izneseni podatci 
stručno i znanstveno bitno nadopunju-
ju postojeća saznanja o osječkome ko-
njičkom sportu i njegovoj povijesti i ra-
zvoju pa je monografija „Konjički klub 
Osijek 1959. – 2019.” prof. dr. sc. Mirja-
ne Baban i na tragu značajnoga dopri-
nosa svojedobnih skupnih autorskih 
djela kao što je knjiga Od turskog do 
suvremenog Osijeka (1996.). Naposljet-
ku, multimedijska ekstenzibilnost mo-
nografije postignuta upravo inovativno 
umetnutim QR kodom daje joj privlač-
nost i mlađem, informatički itekako pi-
smenom čitateljstvu kao i dodatnu vri-
jednost i poželjnu suvremenost.
Kao takva, monografija Konjički klub 
Osijek 1959. – 2019. prof. dr. sc. Mirjane 
Baban nije samo kronološki prvijenac o 
osječkome konjičkom sportu već i izvr-
stan, čitljiv uvod u tu tematiku i ekve-
stričkim laicima i zaljubljenicima u te 
plemenite životinje za čije je stvaralaš-
tvo bilo potrebno desetak godina rada. 
To je ujedno i razlog zbog kojega bi ta 
knjiga mogla biti ne samo zabilježba 
vremena nego i prozor u buduća promi-
šljanja o ukupnome konjaništvu na tlu 
Republike Hrvatske. Ujedno, ovaj inte-
raktivan projekt daje izniman doprinos 
obogaćivanju sportske i kulturne bašti-
ne grada Osijeka i ovoga dijela Hrvatske, 
rezultirajući pionirskim multimedijskim 
pothvatom ne samo u okviru sportsko-
ga već i cjelokupnog znanstveno-pu-
blicističkog izdavaštva u Republici Hr-
vatskoj. Najzad, autoričina znanstvena 
akribičnost i publicistička erudicija, 
koje se iščitavaju na 320 stranica njezina 
opsežnog djela, zasigurno predstavljaju 
svojevrstan kulturološki i multimedijski 
magnum opus o prošlosti i sadašnjosti 
konjaništva u Osijeku, ali i u Republici 
Hrvatskoj, i to u smislu sinteze doku-
mentarnosti, znanstvene provjerljivosti 
i nadasve razumljivosti ukoričenoga sa-
držaja. Fakultetsko vijeće FAZOS-a djelo 
je predložilo za nagradu Hrvatske aka-
demije znanosti i umjetnosti u kategori-
ji prirodnih i društvenih znanosti.

KULENDAYZ 2021.

Toni PODMANICKI

KulenDayz IT Innovation konferenci-
ja, održana od 3. do 5. rujna 2021. go-
dine, okupila je IT stručnjake iz naše 
zemlje i svijeta kako bi produbili svo-
ja znanja kroz predavanja i radionice 
vrhunskih predavača iz različitih po-
dručja informacijsko-komunikacij-
skih tehnologija.
Program je započeo u petak s nizom 
radionica ponajboljih predavača kao 
što su Vitaly Friedman, svjetski po-
znati stručnjak u frontend području i 
osnivač Smashing Magazine, i Musta-
fa Toroman, nositelj titule Microsoft 
Most Valuable Professional za Micro-
soft Azure.
Na glavnom konferencijskom danu u 
subotu održavalo se čak sedam uspo-
rednih predavanja iz različitih tema 
područja programskog i računalnog 
inženjerstva, upravljanja projektima 
te panel „Ask the Experts” na kojem 
su predavači izravno odgovarali na 
različita pitanja sudionika. Dio pre-
davanja prenošen je putem Carneto-
vastreaming servisa kako bi predava-
nja mogli pratiti i oni koji nisu mogli 
doći.
Uz navedeno, kao posebnost konfe-
rencije ističu se radionice namijenje-
ne osnovnoškolskoj djeci naslovljene 
KulenDayz Kidz na kojima su obra-
đene teme kao što su primjerice 3D 
print i robotika, za koje djeca poka-
zuju veliko zanimanje. Organizatori 
se nadaju da će to zanimanje za in-
formatikom djecu pratiti kroz nasta-
vak školovanja sve do upisa na neki 
od studija našeg Sveučilišta.
Nazivom konferencije željelo se po-
sjetiteljima dati do znanja da uz pre-
davanja mogu očekivati i sadržaje 
vezane uz gastronomiju pa ona ima 
ulogu u i promicanju turističkih po-
tencijala našeg grada i regije. Konfe-
renciju prati ležerna forma i velik je 
naglasak na zajedništvu i druženju 
pa ju mnoge tvrtke uz edukativni 
dio doživljavaju kao priliku za svoje-
vrstan team building i stvaranje no-
vih kontakata. Tako se ove godine 
posljednji konferencijski dan održao 

u Eko centru Zlatna greda uz već po-
znati moto „Slow Down”.
Iako se prošle godine konferenci-
ja nije održala zbog pandemije CO-
VID-19, to nije umanjilo interes po-
sjetitelja koji se ipak morao ograničiti 
kako bi se ispoštovale epidemiološke 
mjere i preporuke Zavoda za javno 
zdravstvo.
Akademija za umjetnost i kulturu u 
Osijeku i Sveučilište Josipa Jurja Stro-
ssmayera sudjeluju već drugi put u 
organizaciji te konferencije ustupa-
jući svoje prostore u zgradi Rektora-
ta za veći dio predavanja, jačajući na 
taj način vezu s realnim sektorom. 
Osječke IT tvrtke okupljene kroz 
udrugu Osijek Software City, koja je 
također suorganizator konferencije, 
sudjeluju u kreiranju i izvedbi stu-
dijskih programa Akademije, prima-
ju studente na praksu i u konačnici 
neke od njih zapošljavaju. Uz spome-
nute, u organizaciji KulenDayz sudje-
lovali su Microsoft Community Osijek 
kao pokretač konferencije još davne 
2008. godine s idejnim začetnikom 
i direktorom konferencije Bernardi-
nom Katićem, PMI udruga Hrvatska 
te Poduzetnički inkubator BIOS uz 
potporu Grada Osijeka s prostorom 
Stare pekare u kojoj se također odvi-
jao dio programa.

VRHUNSKA PREDAVANJA I LEŽERNA DRUŽENJA 
S IT KREMOM
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